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Недоволството им е абсолютно основателно, агроминистерство-
то унищожава бранша, заявиха в позиция от ИБ на БСП. Лозарите 
пък поискаха оставката на министър Явор Гечев.

а втори път тази година “енерго 
Про” плаши, че ще остави варненска-
та белодробна болница без ток, ако не 
си плати сметката (стр. 2). От година 
и половина болници, училища, чита-
лища, детски градини купуват ток на 
свободния пазар. в началото на 2021 г. 
ГеРБ урбулешката ги изкара на борса-
та на ток, заедно с бизнеса, и ето, че се 
случи това, за което БсП предупреж-
дава от години. едвам удържат да не 
хлопнат кепенци. наскоро от сдру-
жението на общините предупредиха, 
че се очакват “дървени” ваканции по 
страната, защото училищата не могат 
да си плащат сметките.

виновни за това са най-напред то-
гава управляващите от ГеРБ, които 
действат, преди да мислят, и нямат 
спирачки, като им свирнат от Брюк-
сел. После виновни са онези, които 
забъркаха политическата попара така, 
че за най-важното никога да няма вре-
ме и парламентарна воля.

А т.нар. гражданско общество 
продължава “да спи и сънува”, до-
като безумни политически решения 
вкарват държавата ни в различни 
брюкселски безумия, последствията 
от които ще тресат държавата с десе-
тилетия напред. 

крайно време е социалнозначи-
мите заведения да бъдат върнати на 
регулирания пазар на ток. и да не се 
бърза с изкарването на бита на бор-
сата. с нищо не трябва да бързаме 
оттук нататък.

з

Нора СТОИЧКОВА

Стр. 12

Хората искат да овладеем 
цените и да им вдигнем дохо-
дите, заяви лидерът на БсП 
корнелия нинова в Русе. По 
думите й от левицата в този 
момент прилагат по-различен 
подход. “Обикновено сте чу-
вали почти всички депутати 
да казват: “Да чуем хората, 
говорим от името на хората”. 
ние тръгнахме на обиколки 

из страната. Русе ни е трета-
та област. Бяхме в смолян 
и сливен, за да усетим и да 
видим хората какво казват”, 
обясни тя.

“Почти навсякъде ни 
поръчват:”Овладейте цените 
и ни увеличете доходите!”. 
това ще бъде нашето пове-
дение в парламента. ние вече 
започнахме разговорите с 

другите партии за бюджета”, 
посочи нинова и разкри част 
от исканията на БсП - таван 
на цените, две тарифи за пла-
щане на електроенергията, 
минимална заплата 850 лв., 
майчинството да следва ми-
нималната заплата. За децата 
да има безплатни лекарства и 
учебници и младите до 26 г. да 
бъдат освободени от плащане 

на данък върху доходите. 
“тоест нашите усилия са 

съсредоточени върху децата, 
младите и работещите, особе-
но работещите бедни - 500 000 
души работят на минимал-
на  заплата. За пенсионерите 
също - нужно е преизчисля-
ване на пенсиите”, обобщи 
нинова.

Стр. 11

да овладеем цените 
и да вдигнем доходите
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Българскиятантифашистки
съюзвиканинапредставяне
насборника„Съпротивата”

подсъставителството
напроф.МаринКалонкин

на09.11.2022г.,сряда,от10:00ч.
взала„ГеоргиКирков“,6ет.,ул.„Позитано“№20.

над 1800 сигнала за липс-

ващи или дефицитни лекар-

ства в аптеките са получени 
в съвместната платформа на 
федерация “Български паци-

ентски форум” и Българската 
асоциация за развитие на па-

ралелна търговия с лекарства. 
това съобщи за ДУмА изпъл-

нителният директор на асоциа-

цията Боряна маринкова. над 
20% от тях са свързани с ле-

карства, чийто внос е временно 
преустановен, сочи анализът. 
най-често причината е в про-

блеми, свързани с нарушава-

не на производствения цикъл, 
поясни маринкова. над 21% 
от сигналите се отнасят за ле-

карства, които липсват заради 
дерегистрация - те вече не е 
регистрирани у нас и липсват. 
това е предпоставка за т.нар. 
аптечен туризъм - много болни 
и близките им са принудени да 
купуват животоподдържащи 
лекарства от турция, Гърция и 
други съседни страни.

над 26,6% от жалбите се 
дължат на трайно преустановен 
внос, след което навярно меди-

каментите ще бъдат дерегистри-

рани, прогнозира маринкова. 
Близо половината от сигналите 
са свързани с лекарства, които 
са налични, но не могат да бъдат 
намерени в първата аптека, в ко-

ято пациентът ги е потърсил.
всяка година около 300 

лекарства се изтеглят от Бъл-

гария заради ценови натиск. 
Припомняме, че Законът за 
лекарствените продукти в ху-

манната медицина предвижда 

регулация на пределните цени 
на лекарствата от Позитивния 
лекарствен списък и отпуска-

ните по лекарско предписание, 
според която не може у нас да 
се регистрира цена, ако тя не 
е най-ниската в еС. Държава-

та допълнително въведе регу-

лация, като следи наличните 
количества на лекарствата в 
страната и при намаляването 
им до определен процент бло-

кира износа. Според БАРПтЛ 
проблемите при 70% от сигна-

лите за недостиг биха се реши-

ли чрез внос.

След първото заседание 
на Специализирания съвет за 
контрол над лекарствоснабдя-

ването бе оповестено, че той 
ще заседава всеки месец, а до 
седмица ще има предложения 
за решаване на проблема с не-

достига на лекарства. Според 
зам.-министър д-р Александър 
Златанов се планират масови 
проверки по цялата верига - 
търговци на едро, на дребно и 
пр. към момента е установено, 
че около 10 лекарства липсват 
от аптечната мрежа, като това 
е в резултат от недостиг по ця-

лата верига - от съставките до 
доставките към България.

Българският закон изисква 
всяка опаковка да бъде скани-

рана, верифицирана и отписана 
от системата в момента на от-

пускането на пациента. около 
40% от опаковките на лекар-

ствата, отпускани по лекарско 
предписание, се верифицират и 
отпускат. тоест 60% се отпус-

кат на пациент, без да се отпи-

шат и така на практика систе-

мата “не знае”, че лекарствата 
са отпуснати на пациент.

1800 сигнала за недостиг
или липса на лекарства
Специаленсъветкъмздравнияминистърщеконтролира
снабдяванетосмедикаментипритърговцинаедроиваптеки

  �
Аида ОвАнес

в продължение на седмица в 12 
ч. линейките в страната ще бъдат с 
включен звуков и светлинен сигнал в 
знак на протест на работещите в сис-

темата на Спешна помощ. недовол-

ството е свързано с искане за увели-

чение на възнагражденията, промяна 
на категорията на труд, мерки за при-

вличане на специалисти в системата 
на спешната помощ и осезателно по-

добряване на условията на труд.  
в края на септември министер-

ският съвет одобри допълнителни 
разходи от 9,8 млн. лв. по бюджета на 
мЗ за 2022 г. Служебният министър 
на здравеопазването Асен меджи-

диев каза тогава, че с тези средства 
ще бъдат компенсирани служите-

лите в центровете за спешна помощ 
в страната, за да бъдат постигнати 
заплатите, заложени в колективния 
трудов договор. Предварителните 
разчети показват, че лекарите ще 
бъдат компенсирани приблизител-

но с 600 лв. месечно, фелдшерите 
- с 400 лв., медицинските сестри - с 
350 лв., парамедиците - със 170 лв., 
шофьорите на линейки - с около 150 
лв.Предвидено е тези допълнителни 
средства да се получават от 1 октом-

ври до края на годината. Протести-

ращите обаче настояват повишените 
средства да се изплащат и след 1 
януари 2023 г.

коментар на стр. 5

нова детска площадка бе изградена в русенското село Бъзън. 
Проектът е осъществен от кметството с финансиране от програма 
"Малки населени места" 2022 г. на община Русе

Заради натрупан дълг за електриче-

ска енергия от над 77 000 лева, голяма 
част от който е в просрочие от март 2021 
г., ще бъде спрян токът на сградата на 
Белодробната болница във варна, съоб-

щиха от "енеРГо-ПРо". крайната мяр-

ка е планирана за 21 ноември и се налага, 
за да бъде ограничено натрупването на 
допълнителни задължения. Фирмата на-

помня, че здравните заведения трябва да 
имат осигурено резервно, автономно и 
независимо електрозахранване.

това не е първото предупреждение 
за прекъсване на електроснабдяването. 
През юни директорът доц. Христо Ган-

чев сигнализира за риска лечебното заве-

дение да остане на тъмно заради нераз-
платени задължения. тогава стана ясно, 
че персоналът не е получавал заплати от 
девет месеца.

За критичната ситуация многократно 
бяха информирани община варна, ми-

нистерството на здравеопазването и дру-

ги институции, но мерки не бяха взети. 

Генерал тошево отбелязва днес праз-
ника на града. тържествата ще започнат 
с утрена литургия в храм “Св. Димитър”. 
в ранния следобед е предвиден фести-

вал на сармата и кюфтето с кулинарно 
шоу на Ути Бъчваров. от 17 ч. започва 
концерт, в който ще се включат различ-

ни групи, а непосредствено след него 
започва и концерт на “Сигнал”. търже-

ствата ще завършат с празнична заря. 
Празниците в Генерал тошево за-

почнаха още на 1 ноември с различни 

прояви. една от тях бе етно вечер “Аз 
съм България”. Първото и второто из-

дание на този културен феномен бяха 
организирани през 2018 и 2019 г. и пре-

минаха при огромен интерес. третият 
празничен спектакъл бе организиран от 
общинския младежки съвет и община 
Генерал тошево и се състоя в препъл-

нената зала на читалището. етно вечер-

та беше посветена на родния фолклор 
с богата музикална програма и модни 
дефилета.

най-порочна практи-

ка на министерството на 
образованието и науката 
е прекомерната админи-

стративна натовареност 
на учителите. това по-

казва национално изслед-

ване за неработещите 
политики и практики в 
Закона за предучилищ-

ното и училищно образо-

вание, направено от син-

дикат "образование" към 
кт "Подкрепа". 

Педагозите настояват 
незабавно да се проме-

нят или отменят кухите 
текстове в ЗПУо и мно-

гобройните образовател-

ни наредби, обхващащи 
над 5000 страници, както 
и да се намали драстично 
практиката да се изискват 
идентични информации от 
мон и РУо. Учителите 
настояват да се премахнат 
многобройните платфор-

ми, които следват всяка 
дейност и проект от мон. 

"Да не се налага на 
класния ръководител да 
провежда разследвания 
заради отсъствията на 
учениците, а ако минис-

търът смята за важно, да 
назначи администратори 
в образователните инсти-

туции", предлагат още 

учителите. Според тях пе-

дагогическите специали-

сти трябва незабавно да 
бъдат освободени от учи-

лищни комисии, за които 
нямат ценз и експертиза.

над 90% от докумен-

тацията, свързана с рабо-

тата на учителите за деца 
и ученици със СоП, е 
лишена от смисъл, а това 
отнема от ресурса и вре-

мето за работа с тези деца 
и ученици, предложени-

ето е да се намали драс-

тично отчетът за сметка 
на работата, смятат още 
учителите. 

Бумащината като ок-

топод е обхванала всички 
сфери на образователните 
дейности, категорични са 
синдикалистите.

коментар на стр. 5

Спират тока на Белодробната 
болница във Варна

Учителите се обявиха 
срещу бумащината

Генерал Тошево  
отбелязва празника си

Линейки с включени сирени 
заради протест в Спешната помощ
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“има основателни съмне-
ния за манипулации на машин-
ния вот. Затова подкрепихме 
и законопроекта на “Демокра-
тична българия”, който включ-
ва засилен контрол върху кода 
на машините, възможности 
за видеонаблюдение, пребро-
ителни центрове. ние сме за 
максималнаь прозрачност”, 
заяви зам.-председателят на 
Пг “бСП за българия” атанас 
Зафиров в тв интервю. той не 
споделя определението “хар-
тиена коалиция”. “коалиция 
няма, а на преден план е из-
веден държавният интерес. 
Позицията ни не е от послед-
ните седмици и дори месеци. 

видяхме, че този модел, който 
въведохме, не работи доста-
тъчно добре - не е ефективен 
и ограничава възможността на 
част от гражданите да гласу-
ват. но това не е връщане на 
хартията, а въвеждане на сме-
сен модел”, обясни Зафиров. 
Според него по никакъв начин 
гласуването за въвеждане на 
смесено гласуване не може да 
бъде платформа за съставяне 
на правителство. той посочи, 
че възможности за това ще се 
търсят в друга посока - съвпа-
дение в програми, национални 
приоритети и личности, които 
биха реализирали тези прио-
ритети.

“от известно време на 
практика функционираме в ус-
ловията на почти президентска 
република дотолкова, доколко-
то се управляваме от служеб-
ни правителства, назначавани 
еднолично от президентската 
институция и неподлежащи на 
парламентарен контрол. това 
вече се проточи необичайно 
много във времето и е очевид-
но, че този модел не работи 
добре. това е аргумент да заси-
лим нашите усилия да сформи-
раме редовен кабинет”, твърди 
Зафиров.

“ако бъдем поканени от 
“Продължаваме промяната” на 
разговори и за участие в евен-

туален кабинет, има голяма 
доза вероятност да подкрепим 
този подход, тъй като прави-
телството, в което участвахме 
двете формации, работеше 
добре”, коментира той. има 
възможност партиите, които 
гласуваха за предоставяне на 
оръжия на Украйна или парти-
ите, които свалиха редовното 
правителство, да се съберат, 
уточни Зафиров. 

Зам-председателят на нС и 
на бСП кристиан вигенин оп-
равда подкрепата за хартиената 
бюлетина с аргумента, че мно-
го избиратели искат да се вър-
не възможността да се гласува 
с тях, защото се притесняват 

от машините. това не се прави 
само за избирателите на бСП и 
партията не разчита на това, за 
да си вдигне подкрепата на из-
бори, заяви в тв интервю той.

“машинният вот беше на-
чин да намалим възможността 
с държавен ресурс герб да си 
открадне отново изборите, как-
то правиха неведнъж. видяхме 
обаче негативните страни. ето 
сега трябва да дадем възмож-
ност на хората да избират 
едното или другото, но пара-
лелно с това да гарантираме, 
че и хартиеният вот, и машин-
ният вот са достатъчно сигур-
ни. не е толкова сложно”, по-
сочи вигенин.

младежи от бСП спасяват история-
та на унищожената гимназия по маши-
ностроене в Дебелец. те събраха книги, 
табла и стари снимки, които бяха раз-
пръснати в изпотрошените стаи на учи-
лището, и ги предадоха за съхранение в 
библиотеката на читалището в града.

“решихме да съберем старите кни-
ги, снимки и учебници, защото в про-
тивен случай се пилее историята на 
училището. Достъпът до сградата е 
свободен, след като общината я е ос-
тавила на произвола на съдбата и без 
никаква охрана. тъжно е да гледаш как 
портретите на велики българи се тър-
калят по земята, обградени от изпраж-
нения и чакащи да станат разпалка за 
огъня на поредния вандал”, сподели 
председателят на младежкото обеди-
нение в бСП във велико търново Жу-
лиета войнова.

През септември младите социали-
сти почистиха паметника на никола 

вапцаров, който се намира в двора на 
училището. той беше обрасъл с хра-
сти, а алеите му бяха заринати с пръст. 
именно тогава се ражда и идеята за съ-
биране на книгите и снимките, които 
са разпръснати във всички стаи.

младите социалисти предупреж-
дават, че в някогашните класни стаи 
има още много табла, чертежи, схеми 
и други ценни предмети, които са съ-
бирани с десетилетия. освен това те 
сезират и компетентните органи, за-
щото навсякъде в училището са раз-
пилени стари дневници и дипломи, в 
които има лични данни. “Състоянието 
на училището е проекция на цялата ни 
държава. Днес не спираме да си зада-
ваме въпроси защо закритата през 2012 
г. гимназия беше оставена без охрана 
и разграбена пред погледа на властта. 
кой носи отговорност за това и каква е 
целта на безхаберието”, питат младите 
социалисти.

Млади социалисти спасяват историята на унищожената 
Гимназия по машиностроене в Дебелец

решението на нС, което ангажира правител-
ството с предоставяне на военна помощ за Украй-
на, е противоконституционно и е груба намеса в 
изпълнителните прерогативи на кабинета, заяви 
проф. Пламен киров, ръководител на катедрата по 
конституционно-правни науки в СУ “Св. климент 
охридски” и бивш конституционен съдия, в радио-
интервю. По думите му конституцията е категорич-
на, че общото ръководство на въоръжените сили се 
осъществява от правителството, а не от парламента. 
Според проф. киров е сбъркана логиката да се на-
товарва правителството да води преговори с друга 
страна, а другата страна да определи от какво има 
нужда и ние да изпълним волята на другата страна. 
Прекалиха и прекрачиха границата на конституци-
онната рамка, категоричен е проф. киров. той уточ-
ни, че формулировката “военна”, а не “военно-тех-
ническа”, включва и жива сила, ако се наложи.

“Продължава практиката парламентът да се 
изживява като конвент от времето на якобинската 

диктатура в революционна Франция. Депутатите 
смятат, че едва ли не държат всички лостове на 
властта и всички нишки на управлението. нС за-
бравя, че има разделение на властите”, смята проф. 
киров. 

Даденото от президента време за консултации 
и постигане на съгласие за формиране на прави-
телство е изтълкувано по доста превратен начин от 
политиците, твърди той. “отговорността е споде-
лена. в процедурата не участва само президентът, 
участват и парламентарно представените партии. 
те са актьорите в този политически театър”, под-
черта проф. киров. той определи като странни 
воплите в медиите как те не искали да си говорят. 
може би трябва да включим патриарха в консулта-
циите, та по някакъв начин да ги усмири и да ги на-
кара да си продумат някаква блага дума помежду 
си, иронизира проф. киров. той определи говоре-
нето за президентска република като политическо, 
което няма абсолютно никакъв смисъл.

Депутатът от “БСП за България” Веска Ненчева заедно с 
общинските съветници от БСП в Брезово Милко Сарафов, 
Жеко Калчев и Калин Калапанков посети село Тюрмен. Те се 
срещнаха със семейство с проблеми с говора и слуха, които 
имат две деца. Къщата им е била изпепелена от пожар през 
август 2022 г. Разговарях с Областната структура на АСП, 
които се ангажираха с пълно съдействие за подкрепа от 
страна на областната социална служба, пояснява Ненчева. 
Тя се обръща за помощ към всички, които са съпричастни към 
нещастието на семейството. Банковата сметка на майката е  
IBAN:BG44STSA93000012743352, Магдалена Стоянова Тимонова

АтАнАсЗАфиров:

Има основателни съмнения за
манипулации на машинния вот
трябвадагарантираме,чеизборитещесачестни,
заданегиоткраднатотновоГЕрБ,заявиКристианвигенин

Проф.ПлАмЕнКиров:

Решението на НС за военната помощ 
за Украйна е противоконституционно
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Лозаро-винарският сек-
тор е изключително важен за 
българското земеделие и бъл-
гарската икономика. нашите 
вина са добре приети на меж-
дународните пазари. този сек-
тор формира сериозна част от 
износа на България и влияе на 
търговското салдо на страната. 
той осигурява работни места 
и доходи на хиляди семейства. 
в него трябва за има целена-
сочена и последователна дър-
жавна политика. това заявява 
изпълнителното бюро на БСП 
в позиция, разпространена до 
медиите. 

Лозари от цялата страна се 
събраха на протест вчера пред 
министерството на земеделие-
то, за да настояват за ясни пра-
вила, критерии и прозрачност в 
политиката за бранша.

“По време на редовното 

правителство положихме мно-
го усилия за подкрепа на бран-
ша. Бяха спазени всички сро-
кове за прием по обявените за 
2022 г. мерки. Поетите ангажи-
менти за помощи в сектора от 
редовното правителство бяха 
изпълнени в срок”, отчетоха от 
БСП. 

“въведохме регистър на 
ISO 9001 в специализираната и 
обща администрация, контрол 
на пунктовете за продажба на 
винено грозде, изсветляване на 
сектора с регистрация на ло-
зарите и винарите, през рЛвк 
заверка на сертификатите за 
произход на виненото грозде”, 
се посочва в позицията. 

“комуникирахме непрекъс-
нато с браншовите предста-
вители, без значение дали са 
големи, средни или малки ло-
заровинарски производители.  

Увеличихме многократно под-
крепата за единица площ по 
линия на държавните помощи 
от бюджета на министерство-
то. въведохме ясни цели и кри-
терии да направим български-
те лозаровинари конкурентни 
на своите европейски колеги”, 
заявиха от иБ на БСП. 

“направихме така, че никой 
да не е преимуществено подпо-
маган и в съгласие с браншо-
вите сектори въведохме ясни 
критерии за получаване на 
държавни средства и в полза 
на стратегическото развитие 
на сектора. Без да има приви-
легировани стопани и обръчи 
от фирми, близки до която и да 
е власт. каквато практика зава-
рихме в сектора”.

Според ръководството на 
левицата вчерашният протест 
на лозарите е абсолютно ос-

нователен. “Завръщането на 
Явор Гечев в министерството 
на земеделието, вече като ми-
нистър, внася хаос, несигур-
ност и липса на прозрачност 
в лозаро-винарския бранш. 
опитите му да напише стра-
тегия и да управлява сектора 
по негово усмотрение, докато 
беше заместник-министър на 
земеделието в предходното 
служебно правителство, до-
ведоха до пълен разрив в ко-
муникацията администрация 
- представители на лозаро-ви-
нарския сектор. Предпоставка 
за промяна в полза на сектора 
беше възстановената комуни-
кация по време на редовното 
правителство. имаше диалог, 

полагаха се усилия за промя-
на на политиките, прецизира-
не на нормативните актове, 
изслушваха се и се вземаха 
предвид всички проблеми на 
лозаро-винарския бранш. Уси-
лия бяха насочени и към по-
добро финансово подпомагане 
през това време. С връщането 
на Явор Гечев като министър 
на земеделието и възстановя-
ването на красимир коев като 
директор на изпълнителната 
агенция по лозата и виното 
всичко бързо се върна както е 
било, а именно неясно и тре-
вожно, без положителна перс-
пектива за лозаро-винарския 
сектор”, е отбелязано в пози-
цията на иБ на БСП.

ИБнаБСП:

Агроминистерството унищожава 
лозаро-винарския бранш

 

 

 

 

 

“Защо все сме последни, когато се раздават субсидиите, и 
получаваме в пъти по-малко от съседни страни и останалите 
сектори”, попита вчера на протеста Атанас Василев, пред-
седател на Националния съюз на българските лозари (НСБЛ). 
По думите му неадекватната политика в сектора е докарала 
страната ни от четвърти износител в света през 90-те годи-
ни до вносител в днешни дни. Според Василев е крайно време да 
бъде осъществен и Законът за лозата и виното. Протестира-
щите настояха за нов лозарски регистър, защото има много 
изкоренени лозя и много хора се отказват да се занимават с 
това, като лозарите у нас вече са под 200 000. Те споделиха, 
че тази година няма пазар, защото има масов внос отвсякъде. 
Според лозарите по време на гроздобер масовият внос тряб-
ва да бъде ограничен. Протестиращите също призоваха за 
отстраняването на Красимир Коев, директор на ИАЛВ, който 
беше върнат на поста от министър Явор Гечев миналия месец. 
Това е и причината да се стигне до призив за оставка на самия 
Гечев. Според лозарите ИАЛВ не е направила нищо за сектора 
в последните 15 години. На протеста бяха издигнати лозун-
ги, сред които “Спрете да лъжете лозарите”, “Коев вън от 
ИАЛВ”, “Защита от субсидиран внос”, “Лозарството приори-
тетен отрасъл”, както и некролог на българското лозарство.

поискаха оставките  
на Гечев и Коев

Протестътназемеделцитееабсолютнооснователен,
епозициятанаръководствотоналевицата

СнИмка“БългарИяонер”

получаваме първите 
2,7 млрд. лв. по плана 
за възстановяване

европейската комисия одобри първото плащане 
по националния план за възстановяване и устой-
чивост на България в размер на близо 2,7 млрд. лв. 
очаква се парите да постъпят в бюджета в началото 
на декември. реално разходите ще се извършват през 
2023 г., като това ще доведе до рекорден бюджет по 
линия на европейското финансиране за догодина. 

“България прие значими реформи в нормативната 
рамка за борба с прането на пари, подобри покритие-
то на минималния доход и осигуряването на социални 
услуги, прие промени в предучилищното, училищно-
то и висшето образование”, изтъкна в изявлението си 
председателят на ек Урсула фон дер Лайен. общо 
изпълнените от България мерки с реформи в отделни 
сектори са 22, като страната ни успя да ги приеме на-
време въпреки политическата криза. от финансовото 
министерство обявиха, че с парите от еврофондовете 
очакваните разходи по линия на еС догодина ще са 
над 7 млрд. лв.

Млечните продукти са 
поскъпнали най-много за година

млечните продукти 
са с най-голям ръст на 
цените сред хранител-
ните стоки. кашкавалът 
е поскъпнал с около 47% 
за една година, при си-
ренето - 57%, маслото - с 
39%, а киселото мляко - 
с около 40%. така сред-
но по борсите цените на 
млечните продукти са се 
увеличили с 40-50% от 
миналия ноември досе-
га, каза пред нова теле-
визия владимир иванов 
от Държавната комисия 
по стоковите борси и 
тържищата. на щанда 
в магазините цените 
на млечните продукти 
се вдигат още повече 

и вече може да се види 
кашкавал за над 35 лева 
килограма и сирене за 
над 25 лв.

За сравнение цени-
те на едро по данни на 
комисията по стокови-
те борси и тържища са 
следните: от миналия 
ноември досега кашка-
валът е поскъпнал от 
12,40 на 17,16 лв. При 
сиренето ръстът е от 
7,81 до 11,41 лв., а при 
пакетче масло за една 
година цената е скочила 
от 2,02 лв. до 2,74 лв.

основната причи-
на за поскъпването на 
млечните продукти про-
изводителите обясняват 

с двойно нарасналите 
разходи за изхранване 
на животните и за пре-
работка на млякото. 
Увеличават се и транс-
портните разходи за из-
возване на суровината 
до мандрите.

“Първо, за да има 
мляко, трябва да има фу-
ражи, а разходите за тях 
нараснаха двойно заради 
скока на цените на го-
ривата и торенето. Само 
торовете са поскъпна-
ли между 4 и 7 пъти за 
последните две години. 
от тук нараснаха раз-
ходите за изхранване на 
животните - минимум 
100%”, обясни шефът на 

асоциацията на млекоп-
реработвателите Дими-
тър Зоров, който освен 
производител на млечни 
продукти има и ферма 
във врачанския Балкан.

До 1,20 лв. е стигна-
ла изкупната цена на су-
ровото мляко. При това 
положение не може да 
се произведе кашкавал 
под 18 лв. за килограм. 
Само имитиращи про-
дукти може да са тол-
кова евтини, казва друг 
собственик на мандра 
никодим войнов. Спо-
ред него вече сериозно 
се усеща недостигът на 
мляко за преработка. 
Затова той не изключ-
ва скоро българските 
млечни продукти да на-
малеят на щанда, което 
още повече ще вдигне 
цените им.
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КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

ПРОФЕСИОНАЛЕН ПРАЗНИК НА БЪЛГАР-
СКАТА ПОЛИЦИЯ. За първи 
път се чества на 21 ноември 
1924 г. (ст. стил св. Архангел 
Михаил). Традицията е пре-
късната след 1943 г. По пред-
ложение на Националния по-
лицейски синдикат през 1994 
г. църковният празник Архан-
геловден е обявен за празник 
на полицията. Отбелязва се официално от 1999 г.

ДЕН НА ЗАПАДНИТЕ ПОКРАЙНИНИ. Отбе-
лязва се от 1922 
г., но честването 
му е прекъснато 
през 50-те годи-
ни. Възстановено 
е от ноември 1990 
г. по инициатива 
на Съюза на бълга-
рите от Западните покрайнини, Общонародното 
сдружение “Мати Болгария” и Българската демо-
кратическа партия. По силата на Ньойския мирен 
договор през ноември 1920 г. сръбски войски окупи-
рат части от Царибродско, Босилеградско, Кулско 
и Трънско. От България са откъснати 3 града, 120 
села, 116 училища и 45 български църкви - общо 
1606 кв. км.

ПРАЗНИК НА СТОПАНСКА АКАДЕМИЯ “ДИ-
МИТЪР ЦЕНОВ”-СВИЩОВ. 
На този ден през 1936 г. е 
открито Висшето търгов-
ско училище “Д. А. Ценов” на 
основание Закона за приема-
не дарението и завещание-
то на Д. А. Ценов. Димитър 
Апостолов Ценов (1852-1932) 
е крупен предприемач, търго-
вец и акционер, който на 1 септември 1912 г. заве-
щава на родния си град цялата си собственост за 
откриване и поддържане на търговското училище. 
На 8 ноември е рождената дата на дарителя.

ПРАЗНИК НА ГЕНЕРАЛ ТОШЕВО. Първите 
исторически сведения за днешния 
общински център датират от 
1573 г. Селището се споменава с 
името, което носи до 1942 г. - Ка-
съм. Със заповед от 27 юни 1942 г. 
се преименува на Генерал Тошево - 
на името на командира на Трета 
българска армия, освободила Доб-
руджа от румънската окупация.

1656 - РАЖДА СЕ ЕДМЪНД ХАЛЕЙ, АНГЛИЙ-
СКИ АСТРОНОМ (УМИРА 1742 Г.). Описва паса-
тите и мусоните, уста-
новява връзката между 
атмосферното налягане 
и надморската височина. 
Предлага нов метод за 
точно изчисление на раз-
стоянието между Земята 
и Слънцето. През 1682 г. 
изчислява орбитата на комета, наречена на негово 
име Халеева.

1941 - ЗАГИВА СЪБИ ДИМИТРОВ, ПОЛИТИК 
(Р. 1900 Г.). Депутат 
в 23-тото НС и пред-
седател на парламен-
тарната група на Ра-
ботническата партия 
(1931-1934). Секретар 
на ЦК на РП (1933). 
Представител на БКП 
на VII конгрес на Комин-
терна в Москва (1935), избран за кандидат-член на 
Изпълкома. Участва в Испанската гражданска 
война като представител на БКП, отговарящ за 
интербригадистите ни (1936-1939). На 11 август 
1941 г. заедно с група български политемигранти 
се завръща с подводница за организиране на анти-
фашистка съпротива. На 8 ноември 1941 г., обгра-
ден от полиция и войска, се самоубива.

С ненужните капачки 
купихме нови кувьози за 
недоносените бебета. Съ-

бираме капачки за неона-

тални линейки (налични-

те 2-3 специални коли са 
все със средства от бла-

готворителни акции). За 
пореден път ще започне 
строителството на наци-

онална детска болница 

- 44 години след първа-

та копка! онези, които 
тогава бяха деца, имат 
пораснали внуци. тогава 
годишно се раждаха над 
130 хиляди деца, а сега 
- около 58 хиляди. Съ-

временна детска болница 
няма...

Лекарствата ту ги 
има, ту ги няма. нито За-

конът, нито специалната 
система за регистрация 
помага. те са стока и 
като всяка стока може да 
са предмет на паралелен 
износ. някой направи ге-

ниалното “откритие”, че 
търговци на едро били 
задържали лекарства в 
складовете.

По-рано властта съз-

даваше работни групи за 
анализ, сега - Специали-

зиран съвет за контрол. 

Ще умуват може ли не-

достигът да се попълни с 
паралелен внос.

надеждата, че след 
месец-два ще намираме 
лекарствата си в аптеки-

те, остава слабичка и не-

дохранена. Хилава като 
онова бебе с многото 
комисии (пардон, баби). 
търговци и производи-

тели казват, че продават 
най-евтино лекарствата 
си в България, а българи-

те отиват да си ги купу-

ват за по-евтино в чужби-

на. Ха сега, де?!
екипите за спешна 

медицинска помощ про-

тестират: по 3 минути 7 
дни по пладне ще звучат 
сирени. всяка нова власт 
се “заема” с проблема и 
го “решава”, като ком-

пенсира с по някоя сто-

тачка възнагражденията 
им. Човек да се чуди тези 
пари влизат ли в заплати-

те им или не, прилични 
ли са заплатите на тези 
хора, дето трябва да пре-

гледат всеки болен, все 
едно дали има или няма 
платени здравни осигу-

ровки.
какво ново имам да 

кажа ли?
тези проблеми се то-

чат поне от 20 години и 
ни една от умните глави 
в държавата не намери 
решение. в спешен поря-

дък се създават комисии 
и работни групи. в спе-

шен порядък се остъргва 
хазната, а проблемите ос-

тават полурешени.
но надеждата умира 

последна, нали? Българи-

нът знае и две, и двеста.

Аида ПАНИКЯН
n

Полурешение

Бумащината не е това, 
което беше. Хартията не 
ни залива отвсякъде, как-

то едно време. Живеем в 
електронна епоха, в която 
всичко е компютъризи-

рано, предаването на ин-

формация върви онлайн, 
а принтерът се превръща в 

отживелица. 
Бумащината обаче е 

актуален процес в бъл-

гарското училище. тя го 
обсебва и е една от при-

чините за задушаването 
му. Учителите опреде-

лят административната 
си натовареност като 
най-порочна практика, 
измислена и толерирана 
от министерството на 
образованието и науката. 
те се занимават с декла-

рации, заявления, мол-

би, попълват електронни 
дневници, специализира-

ни платформи, отчитат 
дейността си, членуват в 
комисии, пишат на една 
или друга институция. 
Скоро вероятно ще запо-

чнат да се поздравяват на 

г-жа Бумагова и г-н До-

кументов... 
нищо чудно, че учи-

телите не могат да вършат 
преките си задължения, 
заради които са в клас - да 
обучават. не им стига, че 
се борят с неприемливо по-

ведение на учениците си, с 
претенциозни родители, 
които имат усещането, че 
знаят повече от педагога, 
с некачествени учебници 
и усложнен учебен мате-

риал. на този фон вмене-

ната насилствено роля на 
администратори изсмуква 
последните им сили.

Гласът за промени най-
вероятно ще остане нечут. 
те просто ще продължат 
да бъдат магаретата, които 
носят толкова, колкото ги 

натоварят. но това ги пра-

ви безкрайно уморени. А 
от изтощени преподавате-

ли не можем да очакваме 
активна дейност и поло-

жителни резултати. това 
закономерно рефлектира 
върху децата, върху тях-

ното образование и възпи-

тание. върху бъдещето на 
страната. и няма как по-

ложението да се подобри, 
ако не се премахне пър-

вопричината. несвойстве-

ните задължения трябва 
да бъдат прехвърлени на 
администратори, а ако 
липсват - да се намерят. 
нужно ли е учителите да 
изхвърлят демонстратив-

но от гърба си този товар, 
за да се сетят, че място му 
е другаде?

Деси ВЕЛЕВА
n

Бумащина
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всичко на всичко осем кре-

ватчета: в родилно отделение в 
Централна България педиатър-

ката Бистра камбурова наблю-

дава драстично намаляване на 
броя на новородените през 37-
годишната си кариера.

“не останаха много хора в 
детеродна възраст. По-млади-

те заминаха да търсят работа 
в големите градове или в чуж-

бина”, казва камбурова, чиито 
двама синове също са напус-

нали Габрово.
България, най-бедната стра-

на в европейския съюз, се обез-
людява с почти невиждани в 
света темпове. За това са винов-

ни корупцията, липсата на ико-

номически перспективи и поре-

дицата от политически кризи - в 
началото на октомври българите 
гласуваха на четвъртите си пар-

ламентарни избори за година и 
половина, които отново доведо-

ха до фрагментиран парламент.
Пустиня

Сгушен в подножието на 
Стара планина, град Габрово 
е символ на този неумолим 

упадък. Люлка на промиш-

леността, която в началото 
на XX век му спечелва проз-

вището “българския манчес-

тър”, днес той има само 48 
000 жители, почти два пъти 
по-малко от 1985 г.

текстилна, обувна, маши-

ностроителна и химическа 
промишленост... хиляди ра-

ботници са заети по време на 
комунистическия режим, пре-

ди да последват серия от фа-

лити и диви приватизации.
“Пристигнах през 1985 

г. По онова време броят на 
ражданията все още беше го-

лям - около 1000 годишно”, 
казва 68-годишната лекарка. 
миналата година в нейното 
отделение, което тя ръководи 
енергично “срещу мизерна за-

плата”, са се родили само 263 
бебета.

До нея акушерка продъл-

жава: “обяснението е прос-

то: няма работа, няма млади 
хора, няма бебета”, казва 
върбанова.

А тези, които все още са 
тук, мечтаят за друго място. 
“в Габрово се радваш на ти-

шината, спокойствието и чис-

тия въздух, но това е пустиня, 
в която срещаш само възраст-

ни хора”, казва Християна 
кръстева, 23-годишна лого-

педка, която току-що е родила 

момиченце.
освен това съпругът й, дър-

воделец, се готви да замине за 
Англия в търсене на по-добро 
бъдеще за семейството си.

Внуче под наем

Ученик от гимназията, с 
когото се запознаваме пред 
сградата на първото светско 
училище в България, основа-

но през 1835 г., има желание 
да замине за Западна европа 
в търсене на “качествено об-

разование и нови хоризонти”. 
“тук цари хаос”, въздъхва 
иво Димитров, осъждайки 
безхаберието на политическа-

та класа.
като лъч надежда Габрово 

се възползва от фондовете на 
еС, за да стартира проекти за 
териториално развитие в об-

ластта на транспорта и тури-

зма. общината се стреми да 
развие и технологичния сек-

тор, но този сектор се нуждае 

от малко работна ръка.
“обръщането на демограф-

ската тенденция ще отнеме 
време”, казва Адриан нико-

лов, експерт в софийския мо-

зъчен тръст иПи (институт за 
пазарна икономика), в разго-

вор с АФП.
регионът държи тъжния 

национален рекорд за най-ни-

ска раждаемост и брой села 
без жители или само с един 
жител: 163 от общо 5000 об-

щини в България.
Според последното пре-

брояване на населението за 
едно десетилетие страната е 
загубила една десета от насе-

лението си: то е 6,52 милиона 
души, колкото и през 1934 г., 
в сравнение с почти 9 мили-

она през 1989 г. една четвърт 
от тях са на възраст над 65 
години.

в живописното селце Зая, 
на 25 км от Габрово, всички 
35 жители са пенсионери и са 

приятна смесица от национал-

ности: французи, британци, 
белгийци, руснаци и итали-

анци, привлечени от ниските 
разходи за живот, се срещат с 
местните жители.

тъй като магазинът за 
хранителни стоки е затворен 
поради липса на клиенти, 77-
годишният марин кръстев 
е доброволен шофьор на три 
дами веднъж седмично. “ре-

шихме да се съберем, за да па-

заруваме”, казва той. “така се 
справяме.”

През лятото идват тий-

нейджъри, за да разнообра-

зят ежедневието им чрез об-

щинската програма “внуци 
под наем”, която позволява 
на младите хора да опознаят 
живота на село. “радват се на 
зайците и на доматите и чуш-

ките в двора”, усмихва се Бо-

яна Бонева, 75 г.

Е-вестник

Знаете ли, че населе-

нието в българските села 
се е увеличило с 200 хиля-

ди души през последните 
две години? все повече 
млади хора предпочитат 
да живеят на село, откол-

кото в големия град.
Днес ще ви запознаем 

с историята на Любоми-

ра Георгиева - нейната 
мечта да живее на село се 
сбъдва двадесет години 
по-късно.

изминали са два ме-

сеца откакто Любомира 

и семейството й са напус-

нали големия град и са се 
преместили да живеят на 
село - в куртово конаре, 
Пловдивско. към този 
момент те обитават къща-

та на половинката й, но 
това е временно, докато 
стегнат новопридобитата 
къща (преди около седми-

ца е изповядана сделката). 
тези два месеца за Любо-

мира минават като една 
седмица - толкова дина-

мично, толкова много 
ангажименти и работа за 

вършене, толкова много 
емоции - малкото й дете е 
в първи клас, а синът й е 
записан в ново училище.

“имахме перипетии, 
докато намерим подхо-

дящата къща, едно загу-

бено капаро поради ред 
причини, няколко други 
огледи, уговорки - ня-

кои спазени, други след 
време, трети - изобщо”, 
разказва Любомира. За 
хората на село тя споде-

ля, че са разнообразни, 
всеки със своята история 

и привички.
“Свикваме още, тук 

не е като в големия град. 
всеки те познава, нищо 
че ти него - не, докато 
стигна до магазина и се 
върна обратно, правя по 
няколко моабета с раз-

лични хора. Приятно е. 
Уютно”, искрена е тя. 

Любомира признава, 
че толкова приключения 
за толкова кратко време 
досега не й се е случвало 
да преживее. 

“За тези два месе-

ца успяхме да ползваме 
хирургиите в Пловдив 
и денонощната ветери-

нарна клиника (отровиха 
ни кученцето, но, слава 
Богу, навреме я заведох-

ме, спасиха я), насадихме 
си 4 лехички- две с лук 

и чесън, две с ягодки, и 
две малки направихме 
повдигнати, на които в 
момента гордо растат ма-

рулки, спанак и рукола 
(магданоза два пъти го 
сея и не се хваща, явно 
семето нещо е старо, не 
знам)”, допълва жената.

“радвам се. и съм 
благодарна. Цял живот 
я мечтая ей тази точ-

но къща. С вътрешното 
стълбище, с трите спални 
горе, с кухничка и всеки-

дневна долу, с дворчето, 
на тиха улица”, споделя 
още Георгиева, която е 
благодарна на Бог, че й е 
предоставил този дом.

“Хубавите работи 
се случват бавно. имам 
да се уча още на смире-

ние и на търпение. вяр-

вам, че ще стане. когато 
човек иска силно нещо 
със сърцето си - вселе-

ната му съдейства. Аз я 
мечтая от малка. Летата 
си прекарвах в “Люлин”, 
играехме на криеница 
между колите. Приятели-

те се прибираха, преди да 
почне училището, с готин 
загар и куп разкази. меч-

таех си аз и ето, сбъдна 
се, 20 години по-късно. 
молех родителите си да 
ми купят село, на което 
да си гледаме кокошки 
и цветя. Успях. имам го. 
осигурих на децата спо-

мени, разкази, детство. 
Щастливи сме! на село 
си е друго”, категорична 
е тя.

Гласнюз.бг

Безкрайното изтичане 
на млади хора от България
Габровоирегионътмудържаттъжния
националенрекордзанай-ниска
раждаемостибройселабезжители

Сбъдна се мечтата на 
Любомира да живее на село

СнимкиЛюбомираГеорГиева

20Годинипо-къСно:
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САЩ С военни 
ултимАтуми към 
СевернА корея и ирАн

В навечерието на изборите за 
двете камари на Конгреса на 
САЩ - Сената и Камарата на 
представителите, на които се 
очаква победа на Републиканската 
партия, президентът Байдън 
ревизира политиката на Доналд 
Тръмп към Северна Корея и Иран. 

Докато Пхенян притежава ядрено 
оръжие и редовно изстрелва 
балистични ракети, за да 
респектира американците и 
южнокорейците, Иран твърди, че 
няма атомна бомба.    

ООН изнесе, че Иран усилено 
работи по проект за космическа 
ракета-носител със севернокорейски 
технологии. Доклад на Пентагона 
също алармира: подпомаганата от 
Северна Корея иранска космическа 
програма е с двойно предназначение 
и се използва за разработване на 
модерни балистични ракети!

“използването на ядрени оръжия 
от кнДР срещу Съединените щати 
или техните съюзници ще доведе 
до края на режима на севернокорей-

ския лидер ким Чен Ун”, каза шефът 
на Пентагона Лойд Остин на среща 
с южнокорейския министър на от-

браната Лий Чен Соп. Те се спора-

зумяха да засилят съюзническия 
отбранителен капацитет, обмена на 
информация и консултации, за да 
отговорят на нарастващите ядрени и 
ракетни заплахи от кнДР, съобщава 
уебсайтът на Пентагона.

“Всяко ядрено нападение от Се-

верна корея, включително използва-

нето на тактически ядрени оръжия, е 
неприемливо и ще доведе до сваля-

нето на режима на ким Чен Ун с ог-

ромен и решителен отговор на али-

анса”, се казва в текста на шатското 
военно ведомство.

Вашингтон и Сеул се договори-

ха да продължат да работят в тясно 
сътрудничество за защита на САЩ и 
техните съюзници в региона. В тази 
връзка страните решиха да удължат 
мащабните военновъздушни учения 
на корейския полуостров.

Тези дни кнДР изстреля три ба-

листични ракети в посока на Япон-

ско море в рамките на час, като и 
трите са паднали в морето. една от 
тях е с голям обсег, две - с малък.

Произнасяйки реч за достъ-

па до здравеопазване на амери-

канските ветерани, Джо Байдън 
“превключи” на иранската тема, 
отговаряйки на призив от залата. 

“не се безпокойте, ние ще 
освободим иран”, каза Байдън, 
като веднага добави, че “те дос-

татъчно скоро ще освободят са-

мите себе си”.
Залата реагира с възгласи на 

одобрение. По-късно Белият дом 
уточни, че думите на Байдън 
за освобождаването на иран са 
всъщност солидарност с протес-

тиращите.
В страната продължават масо-

вите безредици, започнали в сре-

дата на септември заради смъртта 
на младата иранка махса Амини, 
след като бе задържана от морал-

ната полиция. 
иранските власти обвиняват 

западните страни в подкрепа на 
протестиращите, защото “разпрос-

транявали антиирански послания 
и призиви за сваляне на властта”. 

Хвърляйки и горейки забрадки-

те си, понякога особено зрелищно, 
хиляди жени в иран протестират 
срещу репресивната и дискрими-

национна политика на ислямската 
република. Това е така, защото за-

дължителното носене на забрадка 
за жените е сред устоите на ислям-

ската държава - наред с религиоз-

ния режим и враждебността към 
САЩ и израел. Така и сегашните 
протести в страната представляват 
фундаментална критика на полити-

ко-религиозната система на иран.
Това е особено видно от факта, 

че портрети на “революционни-

те лидери” - аятолах Хомейни и 

аятолах Али Хаменей - са много-

кратно изгаряни и е издиган лозун-

гът “Marg bar diktator” (“Смърт на 
диктатора”). Освен това въпросът 
е свързан със самоопределението 
на жените, тъй като системата на 
ислямската република превръща 
жените във второкласни хора и им 
отказва основни човешки права.

На стр. 9

Пентагонът:

Сваляме ким Чен ун,
ако използва ядрено оръжие!

ДжоБайДън:

не се безпокойте, ще освободим иран!

Ще падне ли режимът в ислямската република?

ЗапървипътБелиятдомиПентагонътотправятзаплахизасваляненавластта
вПхенянитехеран,коетоесигналзавъзприеманенановкурскъмтезидържави
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Гръцкото разузнаване, 
което е под прекия контрол 
на премиера кириакос ми-

цотакис, е подслушвало бив-

шия премиер Антонис Сама-

рас и министри от настоящия 
кабинет, включително на 
външните работи никос Ден-

диас, на развитието и инвес-

тициите Адонис Георгиадис, 
на туризма василис кики-

лиас, на финансите Христос 
Стаюкурс, зам.-министъра 
на отбраната никос Хардали-

ас и още десетки политици, 
съобщи атинският вестник 
“Документо”, който е близък 
до опозиционната партия 
СИРИЗА. Самарас, макар и 

съпартиец на мицотакис, се 
смята за негов съперник, тъй 
като неговото крило от под-

дръжници в партията “нова 
демокрация” “мълчаливо се 
противопоставя на настоящ-

ия премиер”.
Правителственият го-

ворител Йоанис Иконому 
подчерта, че твърденията на 
изданието не са подкрепени 
с никакви факти. той при-

зна, че “(нелегален) софтуер 
за наблюдение има в Гърция, 
както и в останалата част  
от европа, но не е придобит 
или използван от нито една 
правителствена агенция”. 
“Правителството има жела-

ние да разследва този случай 
от самото начало и е в ход 
открито съдебно разследва-

не”, допълни Иконому.
Публикацията на “До-

кументо” е продължение на 
скандала с подслушвани-

ята, който тече от септем- 
ври 2021 г. Правителството  
призна, че разузнаването е 
подслушвало лидера на опо-

зиционната партия ПАСок-
”Движение за промяна” и 
евродепутат никос Андру-

лакис от септември 2021 г. в 
продължение на три месеца, 
но подчерта, че е действало 
законно. властите не посо-

чиха причина за подслуш-

ването, позовавайки се на 
националната сигурност. За 
подслушването стана ясно, 
след като Андрулакис бе 
информиран от службата по 
киберсигурността на евро-

парламента, че телефонът 
му е бил подслушван чрез 
шпионския софтуер “При-

дейтър”.
През април гръцкият 

журналист танасис кукакис, 
който разследва финансови 
скандали, също разкри, че 
телефонът му е бил подслуш-

ван от юли до септември  
2021 г. чрез същия софтуер. 
Гръцкото правителство уточ-

ни, че не е използвало “При-

дейтър”, но призна, че теле-

фонът на Андрулакис е бил 
под отделно наблюдение от 
разузнавателните агенции.

накратко

снимкибта

Стотици протестираха срещу лошите условия в мигрантския център “Манстън” в Кент, Великобритания.  
Демонстранти скандираха “Затворете Манстън” пред лагера, обект на политически скандал, след като стана  
опасно пренаселен. Друг транспарант гласеше “Врагът не идва с малка лодка, а с лимузина”.  
Протестиращите поискаха оставката на вътрешния министър Сюела Брейвърман

Говорителят на външнополитическата служба на еС Петер 
Стано призова Прищина незабавно да отложи решението за пре-

регистрация на превозни средства в Северно косово, а на сърбите 
заяви, че напускането на институциите не е решение. Съюзът моли 
и двете страни да се въздържат от действия, които биха могли да 
нарушат мира. в косовска митровица се проведе мирно масово 
събиране, където сърбите заявиха, че няма да приемат политиката 
на премиера Албин курти и няма да се върнат в държавните ин-

ституции, ако исканията им за регистрационнитe номера и създа-

ването на общността на сръбските общини не бъдат изпълнени. 
Сръбският външен министър Ивица Дачич, както и премиерът на 
косово заявиха, че диалогът няма алтернатива, но не отстъпват от 
позициите си. курти посочи в разговор с Жозеп Борел курти, че 
до момента полицията е издала над 800 глоби на шофьори с неза-

конни номера, но не е имало инциденти или съдебни дела.

недопустимостта на използването на ядрени оръжия и 
на разширяването на конфликта в Украйна са били основни 
теми на поредица поверителни разговори между американ-

ския президентски съветник Джейк Съливан, руския прези-

дентски помощник Юрий Ушаков и секретаря на Съвета за 
сигурност николай Патрушев, съобщи в. “Уолстрийт джър-

нъл”. темата за запазването на каналите за комуникация 
също е присъствала в разговорите през последните месеци. 

вестникът определя Съливан като привърженик на каналите 
за комуникация с москва, на което се противопоставят дру-

ги служители в Белия дом. Украйна е извършила кибератаки 
срещу приблизително 8000 руски мишени, включително от 
отбранителната индустрия, заяви в интервю за агенция ки-

одо Георгий Дубински, зам.-министър за цифровата тран-

сформация на Украйна. Сред мишените са били “Газпром” 
и частната полувоенна организация “вагнер”.

19 са жертвите на разбилия се в 
езерото Виктория танзанийски само-
лет. На борда е имало 43-ма души - 39 
пътници и четирима души екипаж. 24 
са били откарани в болница. Причини-
те за катастрофата се разследват

Шпионски скандал 
бушува в Атина
Дяснотоправителствонамицотакисподслушвало
кактосъпартийци,такаилевиполитици

Поверителни преговори на Белия дом с Кремъл

Полякините пият,  
вместо да раждат

Лидерът на управляващата консервативна партия в Пол-

ша Ярослав качински се оплака от ниската раждаемост в 
страната, която според него се дължи на прекомерната кон-

сумация на алкохол от младите жени. И предизвика лавина 
от критики от опозиция и независими медии.

“Ако се запази ситуацията, при която до 25-годишна въз-

раст младите жени пият колкото мъжете на същата възраст, 
няма да има деца. не забравяйте, че мъжът, за да стане алко-

холик, трябва да превиши мярката средно в продължение на 
двадесет години, а една жена само за две години”, каза ли-

дерът на “Право и справедливост”. И уточни, че е получил 
информацията от лекар, който “е успял да излекува от алко-

холизъм една трета от пациентите си от мъжки пол, но нито 
една от жените”. Според официални данни раждаемостта в 
Полша намалява от няколко години.

ЕС разтревожен  
заради Косово

Общонационална стачка  
в Гърция на 9 ноември

Депутати от лявата СИРИЗА, 
както и симпатизанти на партия-
та, ще протестират пред Минис-
терството на развитието срещу 
“безсилието на правителството 
да овладее високите цени” и, “за да 
можем да живеем”. Инициатори-
те призовават за масово участие в 
стачката, обявена от синдикатите 
за утре. Очаква се протестите да 
блокират напълно страната.

50-хиляден протест  
в Кишинев

Около 50 000 души излязоха на 
шествие в молдовската столица 
Кишинев. Ръководството на стра-
ната е критикувано за нежелание-
то си да договори по-добри цени на 
газа с Русия, както и за политиче-
ски натиск върху представители на 
опозицията. От 18 септември всяка 
неделя опозицията провежда масо-
ви протести.

Кметът на Франкфурт  
отстранен от поста  
с референдум

Избирателите във Франкфурт 
отстраниха с референдум кмета 
на града Петер Фелдман, срещу 
когото се води съдебен процес за 
корупция. 95,1% гласуваха с “да”. 
Социалдемократът е на поста от 
десет години. Нови избори ще има 
до четири месеца.

Гана ще отмени  
 смъртното наказание

Президентът на Гана Нана Аддо 
Данква Акуфо-Адо заяви, че страна-
та му ще премахне смъртното на-
казание. Въпреки че не е наложила 
официален мораториум върху екзе-
куциите, африканската държава 
извърши последната екзекуция през 
1993 г. 

30 души пострадаха  
при пожар в Багдад

Триетажна търговска сграда в 
иракската столица Багдад се под-
пали и рухна. Ранени са най-малко 30 
души, сред тях има и пожарникари. 
Причините за инцидента са неиз-
вестни. Продължава издирването 
на изчезнали хора.

Горя сграда в Дубай  
Пожар се разрази в 35-етажна 

сграда в Дубай близо до емблема-
тичния небостъргач Бурдж Халифа. 
През последните години серия от 
пожари във високи сгради в емир-
ството породи въпроси за безопас-
ността на материалите, използва-
ни в строителството им.
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ЗАЩО ПРИЕХА 
ТОЗИ ЗАКОН?  

както призна лидерът 
ким Чен Ун, законът е бил 
публикуван, за да няма 

никой никакви илюзии, 
че ядреното разоръжава-

не е възможно в “океана 
от враждебни към кнДР 
страни”. 

Севернокорейските 
ядрени сили вече са впи-

сани в конституцията на 
страната, обясни ръково-

дителят на Департамента 
за корея и монголия в 
института по изтокозна-

ние на Руската академия 
на науките проф. Алексан-

дър Воронцов.
Според експерта най-

важният член от новия 
закон е този, в който се го-

вори, че ядрен удар може 
да бъде нанесен в случай 
на заплаха за живота на 
лидера на страната. 

“Това е прието неслу-

чайно, тъй като в Южна 
корея се говори, че ръ-

ководството на кнДР ще 
стане първа цел на удари-

те на южнокорейската ар-

мия в случай на конфликт 
между двете страни. Юж-

нокорейското разузнаване 
се интересува много от 

придвижванията на ким 
Чен Ун и другите северно-

корейски ръководители, 
което не може да не нерви-

ра Пхенян. Сега северните 
корейци предупредиха, че 
при атака срещу техните 
лидери са готови за ядрен 
отговор”, каза Воронцов.

    

ПРИ КОНФЛИКТ 
КОЙ ЩЕ ПОДКРЕПИ 
СЕВЕРНА И КОЙ - 
ЮЖНА КОРЕЯ?

“През 1961 г. ким ир 
Сен пристигна в москва 
и подписа със СССР до-

говор за дружба и военна 
помощ, гарантиращ, че ще 
се подкрепяме взаимно в 
случай на военна агресия. 
След седмица такъв до-

говор бе подписан между 
кнДР и китай. По-късно 
СССР направи пояснение 

към съветско-корейския 
документ, посочвайки, 
че ще подкрепя Северна 
корея само ако тя бъде 
нападната, а не ако ата-

кува първа. но Русия не 
продължи срока на този 
договор, докато в китай 
той още е в сила”, обясни 
Александър Воронцов.

Според политолога 
между САЩ и Южна 
корея също има съюзен 
договор, който обаче е 
по-обширен. Освен воен-

ни, в него са включени и 
икономически въпроси. 
Що се отнася до военната 
помощ, САЩ се задъл-

жават да помагат на юж-

нокорейците в случай на 
конфликт, като при това 
помощта е възможна и 
при “превантивен удар” 
на Южна корея по север-

ния й съсед.

Ще падне ли режимът 
в Ислямската република?

От стр. 7

По какво се различават 
тези протести от предишни?

За разлика от предишни-

те протести, след смъртта на 
Джина махса Амини във всич-

ки 31 провинции на страната 
се провеждат демонстрации. 
Участниците са от всички со-

циални слоеве. Дори в бедния 
южен район на Техеран, където 
досега режимът се радваше на 
подкрепа, имаше бунтове. Ос-

вен това участват всички етни-

чески групи в иран - персийци, 
кюрди, араби, азербайджански 
турци и белуджи.

към протестите се присъе-

диниха и важни социално-ико-

номически институции: стачки 
имаше в стоманодобивната и 
селскостопанската промишле-

ност, както и в някои от важни-

те рафинерии в Персийския 
залив. Базарът в Техеран също 
беше затворен в знак на соли-

дарност. нефтохимическата 
промишленост и базарите са 
изиграли ключова роля и в ис-

лямската революция от 1979 г.
До каква степен това е 

протест срещу исляма?
В иран политиката и рели-

гията са пряко свързани. Сис-

темата на ислямската репу-

блика се нарича “управление 

на (богословския) владетел” 
- “Velayat-e faqih”, и предвиж-

да религиозен лидер да бъде 
безусловният ръководител на 
държавата. Затова повечето 
политически решения се обо-

сновават с исляма.
Освен това съдебната власт 

прилага аспекти на шериата, ко-

ито явно дискриминират жени-

те в законите за брака, развода 
и наследството, както и що се 
отнася до заемането на публич-

ни длъжности. Така всеки про-

тест срещу политиката в иран е 
протест и срещу репресивното 
тълкуване на исляма там.

Какви са шансовете на 
протеста да постигне успех?

Това е трудно да се каже. 
не бива да забравяме, че иран-

ският режим все още е силен: 
разполага с държавна власт, 
пари, оръжия и брутални под-

дръжници. Освен това режимът 
използва и осъдени престъпни-

ци, за да потушава протестите. 
едно от предимствата на про-

тестите е, че те са компактни 
и многобройни, което затруд-

нява предприемането на це-

ленасочени и централизирани 
действия срещу тях.

Тази разпокъсаност обаче 
е и недостатък от политическа 
гледна точка. За разлика от “Зе-

леното движение” от 2009 г., 
сегашното протестно движение 
няма лидер. Докато няма човек, 
който да поеме политическа от-

говорност в случай на смяна на 
режима, съществува опасност 
от вакуум във властта.

Каква е позицията на вла-
стите в Иран?

За управляващите в иран в 
момента не може да има ком-

промис. Тъй като забрадката е 
съставна част от политическа-

та система, те нямат възмож-

ност за маневриране по този 
въпрос. Всяка отстъпка, колко-

то и малка да е тя, неминуемо 
би означавала началото на края 
на ислямската република.

  �
Проф. Александър ВоронцоВ, ръководител на 
Департамента за Корея и Монголия в Института 
по изтокознание в руската академия на науките

ПризаплахазаживотанаКимЧенУн
СевернаКореящеизползваатомнооръжие

В кои случаи Пхенян ще нанесе ядрен удар?

През септември 2022 г. в корейската народно-
демократична република беше публикуван закон, 
утвърждаващ ядрения статут на Северна корея. Съ-

гласно този документ ядрените сили стават главно 
средство за отбрана на страната.

Законът предвижда пет сценария, при които ядре-

ните сили могат да бъдат задействани:
 ако по страната бъде нанесен ядрен удар или по-

стъпи информация за подготовка на такава атака;
 в случай на подготовка за покушение над ръ-

ководството на КНДР и командването на ядрените 
сили; 

 при подготовка и начало на атака на стратеги-
чески обекти на Северна Корея;

 в случай на военна необходимост, например 
при провеждане на операция по взимане на инициа-
тивата във война;

 за предотвратяване на “катастрофални сцена-
рии за съществуването на страната и сигурността на 
народа”.  
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новият премиер на Вели-

кобритания Риши Сунак не 
отрече, че индийската компа-

ния, в която съпругата му има 
дял, продължава да работи в 
Русия.

В Sky News му бяха за-

дадени директни въпроси за 
бизнеса на неговата съпруга. 
Водещият цитира получена в 
редакцията информация, според която съпругата на Сунак изглеж-

да има дял в индийската ИТ консултантска компания Infosys, която 
все още разполага с офис в москва и работи с руската Alfa Bank.

"Аз съм избран политик и съм тук, за да говоря за това, за което 
нося отговорност. Жена ми не е", отговори Риши Сунак.

Водещият репликира, че съпругата на премиера наистина не е 
британски политик, но все пак това е странно, защото британските 
данъкоплатци финансират помощта за Украйна и приемат в домо-

вете си украинци, избягали от войната. "Изглежда, че вашето се-

мейство печели пари в страна, управлявана от режима на Путин", 
отбеляза журналистът.

"не мисля, че това е така, и, както вече казах, това, което правят 
компаниите, си е тяхна работа. Въведохме значителни санкции и 
компаниите, за които сме отговорни, ги спазват, изпращайки ясен 
отговор на агресията на Путин", каза Сунак.

"Идеите на полското ръ-

ководство за интегриране на 
украински земи в състава на 
Полша не са изчезнали", заяви 
руският президент Владимир 
Путин по време на среща с 
историци и представители на 
традиционните религии.

"ние знаем за идеите на 
част от политическата вър-

хушка в Полша да се създаде 
велика държава "от море до 
море". Преди Втората светов-

на война за това доста се го-

вореше, това бе идея фикс - да 
имат държава от Балтийско 
до Черно море. Сега виждаме 
прегръдката на ръководители-

те на Полша и Украйна. А тази 
идея е жива, идеята за поглъ-

щане на Украйна никъде не е 
изчезнала", каза Путин.

Той добави, че във Варша-

ва сериозно обмислят връща-

не обратно на украински те-

ритории, откъснати от Полша 
през 1939 г. А по времето на 
СССР част от историческата 
руска територия е била присъ-

единена към Украйна, за да се 
създаде общо културно и ху-

манитарно пространство.
"Тези територии (в Запад-

на Украйна) бяха насилствено 
откъснати от Унгария, Румъ-

ния и Полша. Това са абсо-

лютно различни ситуации. 
ние доброволно, за да бъдем 
заедно, отстъпихме тези ис-

торически територии заедно с 

населението. Всъщност, насе-

лението никой не го е питал, а 
там (в случая с Полша) земите 
бяха откъснати насилствено в 
резултат от война. За това би 
трябвало да се замислят в Ук-

райна", заяви държавният гла-

ва на Руската федерация.
Путин изрично подчерта, 

че единственият истински га-

рант за държавността и суве-

ренитета на Украйна е Русия.
По-рано белгийски медии 

съобщиха, че Варшава планира 
да въведе военен контингент 
в западната част на Украйна. 
Следващата стъпка била да се 
проведе референдум за присъе-

диняване на заетите територии 
към Полша, ако украинските 
въоръжени сили бъдат разбити 
от руснаците.

Прессекретарят на Пентаго-

на Сабрина Синг заяви, че в рам-

ките на поредния пакет военна 
помощ на стойност 400 милиона 
долара САЩ ще предоставят на 
Украйна 45 танка Т-72. 

Танковете съветско произ-
водство ще бъдат модернизи-

рани от САЩ и предадени на 

украинските войски заедно с 
нидерландия и Чехия.

Украинската страна ще по-

лучи част от танковете до края 
на декември, а останалите дос-

тавки ще бъдат завършени през 
2023 г.

новата американска помощ 
включва още 250 бронетран-

спортьора M1117, 40 бронирани 
катера, 1100 разузнавателно-
ударни дрона Phoenix Ghost и 
модернизирани системи за про-

тивовъздушна отбрана Hawk.
По-рано икономическият 

секретариат на Швейцария офи-

циално обяви: заради своя не-

утралитет, който е ненарушим, 
Берн отхвърля искането на Гер-

мания за реекспорт в Украйна 
на швейцарски боеприпаси за 
самоходните зенитни установки 
"Гепард".

ПредуПреждениетонаВладимирПутин:

Полша иска част от Украйна

В Украйна периодически се промъква  
информация за териториални претенции  
от съседните Полша, Румъния и Унгария

САЩ „позлатиха” Украйна с бойна техника
ПрессекретарятнаПентагонаСабринаСинг
обявиновияпакетвоеннапомощ:
250бронетранспортьора,1100дрона,
45танкат-72,бронираникатерииПВо-системи

Съпругата на британския 
премиер има бизнес в Русия

Американците започнаха 
да подкрепят Републикан-

ската партия на САЩ, след 
като тя обеща да не отпуска 
пари на Украйна, съобщава 
сайтът за обществени про-

учвания Five Thirty Eight.
Организацията е разрабо-

тила сто възможни сценария 
за резултатите от предсто-

ящите избори за конгреса на 
САЩ, които ще се проведат 
на 8 ноември. конструира-

ният модел показа, че в 84 
сценария изборите печелят 
републиканците.

По-рано членът на ка-

марата на представителите 
от Републиканската партия 
марджъри Тейлър заяви, че 
САЩ повече няма да финан-

сират Украйна, ако републи-

канците спечелят изборите 
за конгреса. 

СледобещаниетоданедаВат
Паринаукрайна

Подкрепата за 
републиканците расте

Предизборната прогноза  
на сайта за обществени  
проучвания Five Thirty Eight  
е обезсърчителна  
за демократите

Бившият държавен глава 
обмисля обявяване  
на  кандидатурата си  
за Белия дом веднага след 
междинните избори в САЩ
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в момента еврозоната е най-за-
длъжнялата част от еС. Страните от 
еврозоната са с рекордни бюджетни 
дефицити от 7-8-10%, рекорден дълг 
към БвП. накъде тичаме ние? към 
една зона, която в момента се тресе. 
С дългове и бюджетни дефицити, и 
невъзможност да си пласира държав-
ните ценни книжа. Даже и Германия 
опита преди седмица да продаде дълг 
за 3 млрд. евро и успя да продаде само 
за 1 млрд. и половина. еврозоната се 
намира в тежко финансово състояние. 

това заяви в студиото на “евронюз 
България” народният представител от 
“БСП за България” проф. румен Гечев. 
По неговите думи ръководството на 
БнБ е нямало смелостта да подпише 
собствения си доклад до парламента за 
ефектите от присъединяването на Бъл-
гария към еврозоната.

БнБ изпраща апокрифен документ, 
неподписан пасквил. нормално ли е 
националната банка на България да из-
праща на парламента на България до-
кумент, за който в писмото си пишат, 

От стр. 1

в момента в парламента 
най-важното е да се приеме 
бюджетът: “очевидно прего-
ворите за правителство ще се 
проточат, другите разговори 
също, но бюджетът е задъл-
жителен, спешно трябва да 
се приеме и то с много силен 
социален пакет”, категорич-
на е тя.

на въпрос дали е задължи-
телно да има правителство, 
за да има и бюджет, нинова 
отговори: “не е задължител-
но. вече сме били в такава 
ситуация миналата година, 
когато се водеха прегово-
рите. ние държахме третия 
мандат и го държахме доста-
тъчно дълго, за да може да се 
приеме бюджетът. необхо-
димо е разумно мнозинство. 
Доказали сме го миналата го-
дина. направихме социално 
ориентиран бюджет, който 
беше и в подкрепа на иконо-
миката в онези тежки кризис-
ни месеци. нашият призив е 
да направим същото и сега”, 
коментира нинова.

Срещата между ГерБ и 

“Продължаваме Проманата” 
изглежда странна предвид 
това колко остри бяха и про-
дължават да са отношенията 
между двете формации, ко-
ментира нинова. “Да видим 
какво ще излезе от нея. Дали 
това е първа крачка за прави-
телство, дали просто Пр, за да 
може, ако не се стигне до пра-
вителство, да се търси вина в 
някой друг”, подчерта тя.

нинова потвърди позици-
ята на БСП, че няма да под-
крепят мандат на ГерБ, ДПС 
и “възраждане”. “когато той 
отиде при втория - “Продъл-
жаваме промяната”, и ако ни 
поканят, ще се отзовем на 
разговори. За третия мандат 
ще разсъждаваме, когато бъде 
връчен”, обясни нинова.

Посещението в русе е 
част от срещите, които ръко-
водството на БСП продължа-
ва със структури на партия-
та в цялата страна. Заедно с 
корнелия нинова на срещите 
в русе участваха членове на 
изпълнителното бюро, депу-
тати, председателят на мла-
дежкото обединение Габри-
ел вълков, председателят на 

жените-социалистки Дора 
Янкова и председателят на 
Движението на ветераните в 
БСП Динко Желев. 

разговорите ще бъдат на 

всички нива в партията - чле-
нове, младежи, жени, вете-
рани, областни и общински 
ръководства. Ще бъдат из-
слушани местните структури 

и дискутирани с тях актуал-
ната политическа обстановка, 
предложения за нова програ-
ма и концепция за промени в 
устава на БСП.

да овладеем цените и да вдигнем доходите

РуменГечев:

Еврозоната е в тежко финансово
състояние. Накъде сме тръгнали?
РъководствотонаБнБенямалосмелосттадаподпишесобствениясидокладдопарламента
заефектитеотприсъединяването,казванародниятпредставителот„БСПзаБългария”

че не бил обсъждан и утвърждаван от 
управителния съвет, попита риторич-
но депутатът.

“обяснението е, че те се страхуват 
да подпишат този документ, тъй като в 
него ясно пише, че България не е гото-
ва и загубите са по-големи от ползите”, 
смята Гечев, според когото в България 
изведнъж са се навъдили много специа-
листи по макроикономика и еврозони.

относно решението на народните 
представители за закупуването на още 
осем военни самолета Ф-16, депута-
тът от левицата е на мнение, че ввС 
на България имат нужда от ескадрила, 
тъй като поради геополитическата об-
становка настоящият състав няма как 
да бъде ремонтиран в русия и Беларус. 
Според Гечев обаче България подписва 
договор с Пентагона, при който цената 
на бойните самолети не е определена, а 
изтребителите са само на чертеж.

Американската страна може да оп-
ределя, каквато иска цена. няма цена на 
резервните части и услуги. те най-рано 
в първото тримесечие на следващата 

година евентуално ще направят първия 
тестови полет. ние купуваме самолет, 
който никога не е летял. Самолетът с 
въоръжението струва 200 млн. долара 
и няма нито секунда гаранция по този 
престъпен договор, смята той.

във връзка с решението на парла-
мента за предоставяне на военна помощ 
на украйна, социалистът коментира, 
че това не е помощ, а покупко-продаж-
ба. “украинският народ ще плаща тези 
оръжия”, посочи Гечев. По думите му 
в украйна се води война между русия 

и нАто. “Страните от нАто заливат 
украйна с оръжия, така ли е? в армия-
та на украйна има съветници, експерти 
от страните членки на нАто”, добави 
депутатът на левицата.

БСП отказва да подкрепи изпраща-
нето на оръжие за украйна, тъй като 
това ще удължи конфликта и ще до-
веде до повече убити граждани - и на 
украйна, и на русия, които са две брат-
ски славянски страни, подчерта проф. 
Гечев.

“руската армия влезе в украйна. но 
защо? Защото украинското правител-
ство, президентът Зеленски отказа да 
изпълни минските споразумения, по-
дписани от украйна, русия, Франция 
и Германия. Президентът на украйна 
отказа да изпълни споразумението, 
под което стои подписът на украйна. 
и не само отказа, но от 2014 г. досе-
га по данни на оон 14 000 руснаци в 
украйна са избити от нацистките бата-
льони”, заяви румен Гечев.

По думите му България е член на 
нАто и трябва да изпълнява задъл-

женията си, но нАто не е жандармска 
организация. “оправдана е защитата 
на етническите руснаци в украйна, 
така както според САЩ беше оправда-
на защитата на косоварите”, отговори 
депутатът на въпрос дали казаното от 
него оправдава руската агресия в ук-
райна.

относно възможността 48-ото на-
родно събрание да излъчи редовно 
правителство, Гечев посочи, че “ситу-
ацията се променя в насока, че трябва 
да има правителство”.

КоРнелияниновавРуСе:

СнимКаБТа
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Близо 8000 души станаха част от 
двата поредни концерта на любо ки-
ров в нДк на 4 и 5 ноември. Публи-
ката в препълнената два пъти зала 1 
преживя на крака музикалното шоу на 
световно ниво, което създава един от 
най-големите български изпълнители 
и което оставя следи, научи Дума от 
татяна Павлова от Artvent.

С Голямата банда на сцената той 
изпълни “Целуни ме”, “усеща се 
сила”, “Говоря ти сериозно”, които са 
част от последния му албум, както и 
любимите на публиката “летим”, “ако 
някога”, “Заедно”, “Знам” и др. Спе-
циални негови гости бяха Станислав 
Сланев-Стенли, михаела маринова и 
Поли Генова. изключително вълнува-
що беше участието на световноизвест-
ната цигуларка Дорина марков, която 
излезе за първи път от 20 години на 
българска сцена, за да изпълни с любо 
киров песента “всички пътища водят 
към теб”.

По повод 50-ия си рожден ден любо 
киров издаде биографичната книга 
“всичко е имало смисъл”, в която раз-
казва искрено и увлекателно историята 
си. Специален щрих добавят негови 
близки и колеги, които се включват със 
спомени и отношение, за да представят 
в пълнота твореца и най-вече човека 
любо киров.

книгата е в партньорство с издател-
ство “каС Пъблишинг - Catch A Story”. 
изданието е от поредицата #selfmade и 

отново свързва традиционното четене 
на хартия със съвременните навици за 
сърфиране в дигитална среда. Чрез QR 
кодове, които водят към мобилно при-
ложение, богато илюстрираната книга 
дава достъп и до стотици снимки от 
личния архив на любо киров, до не-
гови интервюта, песни, видеоклипове 
и цели концерти. Паралелно с книгата, 
тръгна и сайт на любо киров, разрабо-
тен с екипа на “CloudCart”. там, освен 
информация за продукцията на изпъл-
нителя и за събитията, в които участва, 
има и онлайн магазин.

в навечерието на концертите си 
в зала 1 на нДк любо киров зарадва 
феновете с ремикс версии на някои от 
големите си хитове. По проекта е рабо-
тил с някои от най-добрите диджеи и 
музикални продуценти у нас - Marten 
Roberto, Nikolay Dаnev, Boyan, Artone, 
ymprl, Riverman и TromBobby. освен 
във всички дигитални платформи, 
“Remixed” излиза на компактдиск и 
пъстър винил. албума разпространя-
ва “вирджиния рекърдс” по лиценз нa 
“My Sound Universe”.

копнежи, несъгласие, 
приятелство и предателство, 
любов и нелюбов... Хора, 
фалшиво имитиращи чув-
ства и сърдечност... кой не 
се е разочаровал от всичко 
това?

този сюжет ще си при-

помним с първата премиера 
за сезона в театър “Българ-
ска армия” - на 8 ноември от 
19,30 ч. на камерната сцена 
“миракъл”. “мизантроп” от 
Жан-Батист молиер (превод 
Стефан Петров) ще видим в 
сценичната адаптация и под 

режисурата на проф. краси-
мир Спасов (гост), сцено-
графия - красимир вълка-
нов (гост), костюми - мария 
Диманова (гост), музикал-
на среда - Сашо младенов 
(гост). в ролите са влади-
мир матеев (алцест), васил 
Дуев-тайг (гост, Филинт), 
Георги кадурин (оронт), 
Гергана Данданова (Сели-
мена), луизабел николова 
(елианта), Стефка Янорова 
(арсиноя), милен мила-
нов (акаст), Стойко Пеев 
(клитандър), калин иванов 
(Баск).

“мизантроп” е една от 
най-известните и най-често 
поставяни комедии на голе-
мия френски комедиограф 
Жан-Батист молиер. Пиеса-
та е представена за първи път 
на 4 юни 1666 г. на сцената 
на “Пале роял” в Париж. 
Главната роля  изпълнява 
самият молиер. трупата 
изиграва 34 последовател-
ни представления, а до края 
на царуването на людовик 
ХIV пиесата е поставена 199 
пъти. този факт нагледно 
показва, че още при появата 
си мрачният “мизантроп” 
на молиер е докоснал ва-
жни проблеми на времето, 
човека и морала. 

в пиесата става дума за 
взаимоотношения и ситу-
ации, в които всички сме 
попадали и сме претърпява-

ли поражения. в нея се изо-
бличават с толкова блясък и 
страст себелюбието, ласка-
телството и двуличието, че 
през годините тя получава 
изключителен отзвук и сла-
ва, а днес звучи по-актуално 
от всякога. 

Главният герой алцест 
се превръща в една от най-
сложните и привлекателни 
за актьорите роли в класиче-
ския театър. той е най-сери-
озният, най-благородният, 
най-възвишеният комедиен 
образ, в който смешното се 
пресича със смелостта и до-
бродетелта. 

несъмнено в алцест 
(владимир матеев) са скри-
ти песимистичните разми-
сли на автора за човека и 
света, но молиер успява да 
издигне неговите дилеми до 
общочовешко значение, бе-
лязано от трагизъм. траги-
змът на неумолимия критик, 
влюбен в жената, която би 
трябвало най-много да пре-
зира - кокетката Селимена 
(Гергана Данданова), ма-
нипулаторка и лицемерка. 
влюбен в жена, която лесно 
засвидетелства благосклон-
ност към всеки обожател, 
колкото да се възползва от 
положението му, алцест се 
примирява с нрава на люби-
мата си, въпреки нежелани-
ето му. в този свят на явно 
задкулисие, фалшива страст 
и излъгани сърца, изгнание-
то е единствената форма на 
утеха. вътре или извън себе 
си, пише проф. красимир 
Спасов.

Сценографски проекти 
представя изложбата 
„Драматургия на 
пространството”

Съюзът на българските худож-
ници представя “Драматургия на 
пространството” - изложба на сек-
ция “Сценография” към СБХ, с два 
дискусионни панела. Откриването 
е на 9 ноември в 18 ч. в зала 1А на 
“Шипка” 6, изложбата продължа-
ва до 29 ноември. Куратори са Пе-
тър Митев, Ханна Шварц, Момчил 
Алексиев. “Драматургия на прос-
транството” събира творби на над 
30 художници - сценографски реали-
зации, произведения, които са части 
от театралния спектакъл, чиито 
качества преминават сценичната 
рампа и имат самостоятелен жи-
вот на творби на изобразителното 
изкуство. Инсталации, мапинг, де-
структуриране, различни пърфор-
мативни форми, видеоефекти и т.н. 
днес са част от изобразителните 
средства на художника сценограф 
и неизменна част от съвременно-
то театрално представление. На 
12 ноември в залата на изложбата 
са организирани два теоретични и 
дискусионни панела: от 11 ч. (мо-
дератор Петър Митев) и от 18 ч. 
(модератор Момчил Алексиев). Из-
ложбата се реализира с финансова-
та подкрепа на програма “Визуални 
изкуства” на НФ “Култура”.

СценографиянаМираКаланова

Бутиковите концерти  
„Musicology Live” 
продължават със Сезон 2

Мартен 
Р о б е р т о 
и БНР Ра-
дио София 
обединиха 
през 2021 
г. сили и 
създадоха първата платформа за 
бутикови концерти на живо на бъл-
гарски изпълнители. След поредица 
от докосващи сърцето, сетивата 
и вълнуващи изпълнения в Сезон 1, 
вече е факт първият епизод на Се-
зон 2. Те са рокаджии, запалени по 
синтезатори и електронна музика 
с поглед към класиките. Смесват 
инди-алтърнатив влияния с модерен 
електронeн звук. Тодор Ковачев (во-
кал и кийборд), Петър Желев (кита-
ра) и Матей Христосков (барабани) 
са музикантите, които попадат 
под общия знаменател “Innerglow”. 
Чуйте ги в епизод 1 от втория сезон 
на “Musicology Live” в ютюб канала 
на предаването.

накратко

натозиденсародени

АЛФРЕДОТОРЕС,танцьор,
хореограф,преподавател
ДОБРИНАИКОНОМОВА,
оперетнапевица
ИВАНДИНЕВ,състезател,
шампионитреньор
пофигурнопързаляне
Доц.д-рЛЮДМИЛВАГАЛИНСКИ,
археолог

СниМКиТеаТър“БългарСКаарМия”

„Мизантроп” е първата премиера  
за сезона в Театър „Българска армия”

люБоКиров:

Всичко е имало смисъл
известниятпевецпразнуваюбилейскнига,
дваконцертавзала1нанДК,първиремиксалбумисайт

СниМКаиванерМенКовзаArtvent

Любо Киров и Дорина Марков на концертите в НДК

Георги Кадурин, Владимир Матеев, Гергана Данданова, 
Стойко Пеев и Милен Миланов



губивреме 13
2022

вторник
8 ноември

отговоринакръстословицата

отброй216

- С какво ще се 
отопляваме 

през зимата?
- С брошурите от 
супермаркетите...

воДоравно:
“Паралели”.Аланин.“Рапид”.Телефони.КАТ.

Кетон. “Вавел”. Бит. Линей /Карл/. Тили /Йохан/.
Синоним. Йомен. Нанак. Тиран. Барит. Народ.
Рак.Окам/Уилям/.Раван.До.Роб.Неман.Салам.
Ров.Тотем.Кола.Мотокар.Тимок.Канал.Ромул.
Колит.Легат.Маб/”КралицаМаб”/.Алан.Сажен.
За.Лаг.Ритор.Логер.Тен.Товар.Мара.Маратон.
Жавер.Винер/Норберт/.Верона.Марин.Волен/
Илия/.Нан.Накит.Калахари.

отвЕсно:
Карабина.Олово.Атаман.Ратин.Робот.Ла-

гер.Ра.Рап. “Тоник”.Вокил.Навик.Лик.Натан /
Жак/.Катар.Тини.Меделин.Метан.Нитон.Тиман
/Ян/.Морал.Тонев /Димо/.Питон.Карат.Лесов /
Петър/.Рок.Еней.Ранет /Егон/. Гараж.Ла.Кал.
Йотов/Велко/.Мираж.Равел/Морис/.Лев.Мидас.
Мотел.Вена.Лафатер /Йохан/. “НаКом”.Номер.
“Новинар”. Локум. Гарона. Шинел. Надал /Рафа-
ел/.Лазер.Нар.Нилин/Павел/.Комар.Барабани.



справочник14
2022

вторник
8 ноември

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес сряда четвъртък петък

променливо променливо променливо променливо

максимални максимални максимални максимални

00.05„Цветенследобед“/п/

01.35музикалнопредаване

02.25„обществоикултура“/п/

03.20„Контра“/п/

04.15Документаленфилм

04.50„Цветенследобед“/п/

06.50музикаленантракт

07.30Документаленфилм

08.00„Контра“/п/

09.00„Заисториятасвободно“/п/

10.00Твпазар

10.15„Актуалноотденя“/п/

11.00Твпазар

11.15музикаленантракт

11.40„Хубаваси,татковино“

12.10Твпазар

12.30новини

12.45„Дискусионенклуб“/п/

13.45Твпазар

14.00„нашиятследобедсБСТв“

15.30новини

16.00Документаленфилм

16.30 „Думата е ваша“ - открита

линия

17.30Твпазар

18.00 „левите идеи“ със Стоил

рошкев

18.10Твпазар

18.30новини-централнаемисия

19.15„Актуалноотденя“

20.00„ляваполитика“

21.00„обществоикултура“/п/

22.00 новини - централна еми-

сия/п/

22.30„Актуалноотденя“/п/

23.05„левитеидеи“/п/

23.15„ляваполитика“/п/

05.55 Денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
иСимеониванов

09.20 100%будни-сутрешното-
кшоу с мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтоянович

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “принцесалилифее”-ани-

мационенфилм
14.45 “вечнитетайни”-аним.филм
15.15 “Героисопашки”-научно-

популяренфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя -коментарно

предаване
19.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 референдум с Добрина

Чешмеджиева
22.00 “Братството 2” - тв филм

/10епизод(14)
22.50 отвъдграниците
23.00 посветаиунас
23.25 ФиФА - Световно първен-

ствопофутбол2022-мага-
зиннопредаване/7еп./

23.55 моятплейлист /п/
00.55 Светътиние/п/
01.25 100%будни - сутрешно

токшоу с мария Андонова
иСтефанА.Щерев/п/

03.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтояно-
вич/п/

03.55 “Героисопашки”-научно-
популяренфилм/п/

04.25 посветаиунас/пот20.00ч./

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.45

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “Закон и ред: Специални
разследвания” - сериал,
с.22eп.4

00.30“марлон”-сериал,еп.9
00.50“Катонакино”-предаване

закино
01.00“революцияZ:Секс,лъжии

музика”-сериал,с.4еп.1
02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“лицевлице”/п./

04.35Телеканал“Доброутро”

08.00новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“Живейздравословно!”

09.45информационенканал

11.00новини/съссубтитри/

11.15информационенканал

14.00новини/съссубтитри/

14.15информационенканал

17.00 вечерни новини /със суб-

титри/

17.20информационенканал

20.00 “време” - информационна

програма

20.45 “Спусък” - нови серии,

еп.14

21.45“Голяматаигра”-твшоу

22.45информационенканал

00.20“мъжко/Женско”

01.05“вдействителност”-твшоу

01.55“некаговорят”-токшоу

03.00 “време” - информационна

програма

03.45 “Спусък” - нови серии,

еп.14

овен

Проводници сте на пози-
тивни послания и нищо 
чудно, че на човек му е 
приятно в компанията ви. 

рак

Следвайки интереса си, 
търсите контакт с хора 
с отношение към нещата, 
които ви вълнуват.
 

телец

Взели сте присърце слу-
жебни проблеми и реша-
ването им е от първосте-
пенна важност за вас.

лъв

Ще намирате верния тон 
в общуването си и ще по-
лучавате подкрепата, от 
която се нуждаете. 

БлИЗнацИ

Ще се чувствате отлично 
сред хора със сходни на 
вашите интереси. Посе-
тете кино или изложба.

дева

Започнете с неотложни-
те задачи и отдавайте 
необходимото внимание 
на всеки проблем пред вас. 

веЗнИ

Ще бъдете интересни на 
много хора, ще се допит-
ват до вас как да бъдат 
свършени задачите.

коЗИрог

Ще постигате синхрон с 
партньорите, като пре-
одолеете разликата във 
вашите мнения.

скорпИон

Съмненията ви трябва да 
се проверят напълно, но 
не ставайте твърде мни-
телни и конфликтни.

водолей

Имайте повече търпение 
в личен план, възможно е 
да настъпят различни об-
стоятелства.

стрелец

Ден, през който ще може-
те да свършите част от 
работата си и да напред-
нете доста в делата си.

рИБИ

Работата ще ви погълне 
със сроковете и все по-
малко време ще имате за 
странични занимания. 

православенкалендар
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ангелите са безплътни сили или
духове,служителинаБогаипазите-
линачовеците

СъобразнослужениетонаБогаиот-
ношениетоимкъмчовеците,ангелитесе
явяватвдеветчинапотриликаилираз-
ряда.първият,най-горниятчин,сасера-
фими,херувимиипрестоли.вториятчин
сагосподства,силиивласти.Третиятчин
саначала,архангелииангели.пръвиз
първоангелитееАрхангелмихаил(което
значи-“КойекатоБога”).Тойевождили
архистратигнабезплътнитесили.Архан-
гелГавриил-(“силаБожия”)-евестител
наБожиитеспасителнитайни.

единотпървитеангели-Деница,се
възгордялиспаданетосиувлякълмно-
жестводругибезплътнисилиитъйсее
появилозлото.Злитедухове-демоните,
са станали такива поради злоупотреба
със свободата. Църквата се обръща с
молитвакъмангелитеданизакриляти
пазятотизкушениятана злитедухове.
всекичовек,членнаЦърквата,имаан-
гелпазител.

Църквата е определила този ден
вчестнасветитеангелиинай-вечена

св.Архистратигмихаил,коготосчитаза
вожд на небесните сили. на Църквата
Божия са известни имената на Седем
първенствуващи ангели, които винаги
стоятпредпрестоланаГоспода.всеки
оттяхимасвоеособенослужение.

Словото Божие представя св. Ар-
хистратиг михаил като вожд на небес-
ните сили и борец против духовете на
тъмнината.порадитоватойсеизобра-
зяваскопиевръка,аскракатаситъп-
чещ дявола. Архангел Гавриил според
Св. писание е известител на тайните
Божии; рафаил - церител на недъзите;
Уриил-просветителнадушите;Салати-
ил-почитасекатомолителизастъпник
предБога;Йехудиил-прославителна
Господа;варахиил-подателнаБожиите
благословения.

всичкиангелисесчитатпазителина
човецитеиЦъркватасеобръщакъмтях
смолитва:“Даниограждатспокрована
крилете на невеществената си слава и
ниизбавятотбеди.”

Това събраниена светитеангелие
получилонаименованието“Съборнаан-
гелите”,защототевсичкизаедноиеди-
ногласнославятотцаиСинаиСветия

Дух-СветатаТроица,наКоятоиниена
земятавъздавамеслававовеки.


ангелът-пазителнавсеки,койтое

приелсв.кръщение

православната Църква вярва, че
всеки човек има свой ангел-пазител,
койтосемолизанегонаБога,съветваго
давършидобридела,внушавамубла-
гочестивимислиискърбизанего,кога-
то грешиизабравяБожиитезаповеди.
Това вярване е основано на думите на
Самия Христос, Който, посочвайки де-
цата,казалнаученицитеСи:“Гледайте
да не презрете едного от тия малките,
защото, казвам ви, техните ангели на
небесата винаги гледат лицето на моя
отецнебесен!”

в молитвата към ангела-хранител
ние казваме: “Свети ангеле, който си
мидаденотБога,добримойпазителю,
молятисе,избавимеотвсякаквинапа-
сти,спасимеотскърби!”

Апривсякаслужбанапросителната
ектенияниемолимБогаданидаде“ми-
ренангел,вереннаставник,пазителна
нашитедушиитела”.

Църкватапочитана8ноемврисъборнасв.архангелМихаил.(архангеловден)(разрешавасериба)св.мчкангеллерински
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рЕзултати

XVII кръг
ЦСКА - Локо Сф 0:0; Славия - 

Черно море 1:0; Спартак Вн - Левски 
2:2; ЦСКА 1948 - Пирин 2:1; Берое 
- Арда 2:0; Септември - Хебър 1:1; 
Ботев Пд - Ботев Вр 6:0; днес, 17.30: 
Локо пд - Лудогорец.

Димитър Димитров-Хе-
ро ще бъде новият треньор 
на спартак вн. Бившият 
селекционер на България 
вече се е разбрал с новака 
в елита. Бургазлията из-
гледа мача с Левски (2:2), 
а след това е разговарял 
със собствениците на клу-

ба павлин николов и Асен 
миланов.

очаква се в щаба му 
да влязат досегашният на-
ставник тодор киселичков 
и николай кръстев. До дни 
ще се разбере дали Георги 
Чиликов ще заеме някакъв 
пост.

Херо реално започва 
работа, а официално ще 
поеме клуба от януари. на 
“коритото” Димитров ще 
е и спортен директор, като 
спецът получава цялата 
спортно-техническа власт.

Херо е без работа по-
вече от година. миналата 

есен той пое Арда, но изка-
ра само ден и се махна от 
кърджали. тогава мястото 
му зае Чиликов. през лято-
то той беше опция за наци-
оналния отбор, помощник 
щеше да му е мъри стои-
лов, но БФс избра младен 
кръстаич.

Шотландецът Лий Ъруин отряза 
Левски. Бившият нападател на мъ-
дъруел и сейнт мирън вече се е раз-
брал да премине в ливанския Ал Ахед. 
Арабите са му предложили солидна 
финансова оферта, каквато другите 
кандидати, в това число и Левски, не 
могат да си позволят. в момента Ъру-
ин играе във Финландия, където в 28 
мача за Хака вкара 20 гола. той дори 
бе избран от феновете за играч №1 на 
годината.

твърди се, че ливанците искат да 
преследват Шампионската лига на 
Азия и за целта стягат доста мащаб-
на селекция, а Ъруин ще играе една 
от основните роли в нея. той ще се 
присъедини към Ал Ахед след нова 
година.

глЕдаЙтЕ

Футбол
по Диема спорт
17.30 локо Пд - лудогорец
21.45 лестър - Нюпорт
по Диема спорт 2
21.45 борнемут - Евертън
по Диема спорт 3
19.30 Волфсбург - борусия Д
21.30 байерн - Вердер
по Нова спорт
19.30 Хановер - Фортуна Д
21.30 Щутгарт - Херта
по макс спорт 3
19.30 Наполи - Емполи
21.45 Кремонезе - Милан
по макс спорт 4
20.00 Елче - Жирона
22.30 осасуна - барселона
по макс спорт 2
ВолЕйбол
20.00 берлин Волейс - Хебър
по макс спорт 1
тЕНис
15.00 Next Gen финали в Милано

Шотландец 
отряза Левски

лий Ъруин

Димитър Димитров-Херо поема Спартак от януари

ЦСКА с първа грешка 
на „Армията”
ДвегредииЛокоСфспряхапобеднатасерияна„червените”

  �
Мони ГЕоРГиЕВ

ЦскА направи 0:0 у дома срещу 
Локо сф в мач от XVII кръг на efbet 
Лига и за първи път от началото на се-
зона загуби точки на "Армията". Досе-
га "червените" имаха 8 победи на свой 
терен, като бяха единственият тим в 
елита с подобно постижение. Хиксът 
спря и серията от 5 поредни победи на 
водения от саша илич тим. в състава 
на сръбския специалист срещу Локо 

липсваха контузените Юрген матай, 
мено кох и Дауда Бамба, както и на-
казаните Брадли де нойер и Дюкенс 
назон.

въпреки че играта му бе далеч от 
познатото ниво, ЦскА трябва да съ-
жалява повече за изпуснатата победа, 
тъй като на два пъти нацели греди чрез 
маурисио Гарсес (40) и енес махму-
тович (70). За гостите най-добрата 
възможност пропиля резервата илия 
Димитров (60). Бившият футболист на 
Левски преодоля Християн петров с 
поемането при дълъг пас и се озова очи 

в очи с вратаря Густаво Бусато, но не 
улучи вратата след шут с левия крак.

с равенството "железничарите" 
спряха за втори път ЦскА след 1:1 в 
"надежда" във II кръг, като воденият 
от станислав Генчев тим остава непо-
беден от евроучастниците ни. освен 
двата хикса с ЦскА, Локо сф спечели 
по веднъж срещу Лудогорец, Ботев пд 
и Левски. "Червено-черните" остават 
осми с 26 т. ЦскА запазва лидерската 
позиция с 41 т., на 6 от втория Лудого-
рец, който обаче е с 3 мача по-малко. 
Шампионите гостуват днес от 17,30 ч. 
на Локо пд.

"не съм разочарован. Заслужавахме 
победата с начина, по който играхме. 
в предишни мачове не я заслужава-
хме, но побеждавахме. мисля, че през 
второто полувреме Локо нямаше удар. 
Ако играем по начина, по който играх-
ме сега, ще имаме големи шансове да 
спечелим предстоящия мач с Черно 
море във варна. не толерирам това, че 
по-слабите отбори бавят времето, кога-
то играят срещу нас", заяде се илич с 
Локо.

неговият колега станислав Генчев 
му отвърна: "нека илич каже в кои си-
туации сме лежали и сме бавили. Да, 
имаше две ситуации, в които накрая 
имаше ударен наш състезател. това са 
нормални неща във футбола. през ос-
таналото време се опитвахме да игра-
ем, да пресираме високо. Локо е доста 
добър отбор за българските стандарти. 
можем да се противопоставяме на во-
дещите отбори. ЦскА неслучайно е 
лидер, подкрепяха ги доста хора. За 
нас беше важно да спрем техните ата-
ки. не успяхме да вкараме гол, но в за-
щита стояхме добре", каза Генчев.

Снимкаcska.bg

симеон славчев (вляво) от локо се опитва  
да отнеме топката от цесекаря Маурисио Гарсес
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Лудогорец 
среща 
Андерлехт
Поносимсъперникза„орлите”
вЛигатанаконференциите

Лудогорец ще се изправи 
срещу Андерлехт в 1/16-фи-
налите в Лигата на конферен-
циите. това отреди жребият 
в нион. Първата среща е на 
16 февруари в разград, а ре-
ваншът е седмица по-късно в 
Белгия.

Андерлехт е 34-кратен 
шампион на страната, което 
е рекорд. Белгийският гранд 
може да се похвали с пет ев-
ропейски отличия - една купа 
на УеФА, две кнк и две Су-
перкупи на европа.

Потенциални съперни-
ци на българския домина-
тор бяха още Фиорентина 
и Партизан. в историята на 
българския шампион това ще 
бъде втори белгийски отбор, 
който ще срещне в евротур-
нирите.

През сезон 2020-2021 Лу-
догорец беше в една група 
с Антверпен в Лига европа, 
като записа две загуби (1:2 

и 1:3). Андерлехт завърши 
трети в местното първенство 
миналия сезон, а в момента е 
едва 11-и в класирането.

Българският първенец 
достигна до елиминациите в 
третия по сила турнир, след 
като завърши трети в групата 
си в Лига европа зад Бетис и 
рома.

това ще бъде дебютно 
участие за разградчани в тази 
надпревара, която стартира 
преди малко повече от годи-
на. Българският шампион се 
завръща в елиминациите на 
евротурнирите след 2020 г., 
когато игра с интер в 1/16-
финалите в Лига европа. в 
последните два сезона Лудо-
горец отпадаше от групите, 
завършвайки неизменно чет-
върти.

Съперничеството, кое-
то събира погледите на този 
етап от Лигата на конферен-
циите, без съмнение е Брага 

- Фиорентина. Португалците 
се представят отлично в 
местното първенство, докато 
“Ла виола” носи италиански-
те турнирни традиции. 

Финалът този сезон е на 
7 юни на “Фортуна Арена” в 
Прага.

Жребият: карабах - Гент, 
трабзонспор - Базел, Лацио 

- ЧФр клуж, Будьо/Глимт - 
Лех Познан, Брага - Фиорен-
тина, Аек Ларнака - Днипро, 
Шериф тираспол - Партизан, 
Лудогорец - Андерлехт.

На жребия в Нион беше показана купата от Лигата на конференциите

 
 
 
 
 
 
 
Жребият за 1/8-финалната фаза на 
Шампионската лига бе теглен в центра-
лата на УЕФА в Нион. Най-интересните 
двойки са Ливърпул и Реал Мадрид, които 
ще повторят последния финал в турнира, 
а ПСЖ и Байерн ще направят римейк на 
битката за титлата от 2020 г. 
Първите мачове ще се изиграят на 14, 
15, 21 и 22 февруари, а реваншите - на 7, 
8, 14 и 15 март. В тази фаза не можеха 
да се паднат отбори от една и съща 
страна, както и тимове, които бяха 
заедно в една група. 
“Изправяме се срещу велик съперник. 
Ние обаче сме горди да бъдем на тази 
фаза от турнира. Трябва да се възполз-
ваме от това, че играем срещу силен 
отбор. Разполагаме обаче с един от 
най-добрите състави”, заяви един от 
шефовете на ПСЖ Луис Кампос. 
Жребият: РБ Лайпциг - Манчестър 
Сити, Брюж - Бенфика, Ливърпул - 
Реал Мадрид, Милан - Тотнъм, Айн-
трахт Франкфурт - Наполи, Борусия 
Дортмунд - Челси, Интер - Порто, 
ПСЖ - Байерн Мюнхен.

Григор Димитров записа голямо постиже-
ние, завършвайки годината в топ 30 за десети 
пореден сезон. Българинът запази 28-ото си 
място (1460 т.). от действащите тенисисти 
единствени с подобно постижение са рафаел 
надал и новак Джокович.

в последния си турнир за 2022 г. Гришо 
стигна до 1/8-финалите на “мастърс”-а в Па-
риж, където падна от световния №1 карлос 
Алкарас (исп) с 1:6, 3:6.

До края на сезона остават само Финалите 
на АтП Next Gen в милано (8-12 ноември), 
които не носят точки за ранкинга, и финал-
ният “мастърс” в торино (13-20 ноември). в 
тази надпревара размествания може да има 
само в топ 10.

Димитров проби в първата трийсетица на 
световния тенис през 2013 г., когато приклю-
чи сезона под №23. Любопитното е, че той 
финишира под №28 за втори пореден сезон и 
общо за трети път в историята след 2015 г.

тази година Гришо изигра 48 мача и спе-
чели 26 от тях (54,2%). най-доброто му пости-
жение бяха три 1/2-финала.

СнимкаБТа

Холгер Руне позира с титлата от “Мастърс”-а в Париж. На финала 
19-годишният датчанин сломи Новак Джокович (Сърб) с 6:3, 3:6, 7:5

Топдербита в 
Шампионската 
лига

Гришо с голямо постижение

Барселона ще се изправи срещу 
манчестър Юнайтед в плейофния кръг 
на Лига европа. Двата отбора, които се 
срещнаха на финалите в Шампионска-
та лига, през 2009 и 2011 г., бяха изтег-
лени още в първата двойка на жребия. 
мачовете ще са на 16 и 23 февруари 

2023 г. Ден по-късно ще бъде жребият 
и за 1/8-финалите, в който ще се вклю-
чат спечелилите осемте групи плюс 
победителите от осемте двойки от се-
гашния жребий.

рома, който отстрани Лудогорец в 
предварителната група, ще срещне ав-

стрийския рБ Залцбург. Финалът е на 31 
май на “Арена Пушкаш” в Будапеща.

Пълен жребий: Барселона - ман 
Юнайтед, Ювентус - нант, Спортинг 
Л - мидтиланд, Шахтьор Д - рен, Аякс 
- Унион, Байер Л - монако, Севиля - 
ПСв и рБ Залцбург - рома.

Барселона - Ман Юнайтед в Лига Европа


